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Protokół Nr XXXVIII / 21 

z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 10 września 2021 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 14.05 -16.22. 

Miejsce obrad: Centrum Kultury im. Józefa Mehoffera w Ropczycach. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 38 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Przewodniczący Rady przypomniał uczestnikom sesji o zachowaniu zasad ostrożności.  

Powitał uczestników sesji, osoby oglądające transmisję obrad sesji rady miejskiej oraz lokalne 

media. 

 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum. Na podstawie listy obecności stwierdził, 

że obrady są prawomocne. Powiedział, że w sesji uczestniczy 20 radnych. 

 

Poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej 

wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl 

przepisów Rozporządzenia o ochronie danych tak zwane RODO.  

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc – Uprzejmie proszę o zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 

dzisiejszej sesji projektu pod numerem 4.17. Projekt dotyczyłby zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na pokrycie planowanych rozchodów gminy Ropczyce w bieżącym roku. 

Chodzi o kwotę 4 857 000 zł, która zapisana jest już w uchwale budżetowej na ten rok. To jest 

druga uchwała, która musi być w tej procedurze. To nie jest zadłużenie gminy na taką kwotę. 

To jest kwota, którą oddamy z uwagi na przypadające w tym roku terminy spłat stosownych 

rat. To jest inaczej mówiąc rolowanie długu. Założeniem tego roku jest byśmy nie musieli 

zadłużyć gminy nawet na złotówkę ale to nawet dotyczy jeszcze czterech miesięcy, które są 

przed nami bo mamy sporo inwestycji i gdyby się okazało, że tam gdzie były w uchwale 

budżetowej zapisane kwoty pożyczek jako udział w realizacji tych inwestycji, że coś zbytnio 

przyśpieszamy i trzeba zaciągnąć jakąś pożyczkę to będę raz jeszcze w stosownej procedurze 

Wysoką Radę prosił. Ta pożyczka dotyczy realizacji uchwały budżetowej z grudnia ubiegłego 

roku i dotyczy spłaty należnych rat.  
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Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad wnioskiem o zmianę porządku obrad tj.: 

w punkcie 4 wprowadzenie punktu 17 pod nazwą Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na pokrycie planowanych rozchodów Gminy Ropczyce w 2021 roku. 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za – 20, przeciw - 0, 

wstrzymujących  się – 0. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zmiana została wprowadzona. 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Zmiany do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z 37 sesji. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał: 

1) Uchwała w sprawie określenia zasięgu lokalnych konsultacji społecznych w związku z 

wnioskiem o zmianę granic Osiedli Brzyzna, Witkowice i Pietrzejowa oraz Osiedli 

Śródmieście, Północ i Świętej Barbary - jednostek pomocniczych Gminy Ropczyce - 

skierowanym do Rady Miejskiej w Ropczycach przez Burmistrza Ropczyc 

2) Uchwała w sprawie: pozbawienia części dotychczasowej drogi gminnej Nr 107557R ul. 

Grunwaldzkiej i Kolejowej kategorii drogi gminnej 

3) Uchwała w sprawie: przejęcia części dotychczasowej drogi wojewódzkiej Nr 986 Tuszyma 

- Ropczyce - Wiśniowa i zaliczenia jej do kategorii dróg gminnych 

4) Uchwała w sprawie zasad przeprowadzenia naboru i oceny punktowej wniosków o zawarcie 

umowy najmu lokali mieszkalnych położonych w nowo budowanym budynku przy ul. 

Mehoffera 17 w Ropczycach 

5) Uchwała w sprawie: wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 

6) Uchwała w sprawie przystąpienia do XI. zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce - obszar w rejonie drogi krajowej 

nr 4 w Brzezówce oraz ulic: Grunwaldzkiej, Kolejowej i Słonecznej w Ropczycach 

7) Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Ropczycach, działka 3089/1 

8) Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy  

9) Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy 

10) Uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującego się  

w Ropczycach 

11) Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 15 października 2018 r. Nr LIX/568/18 

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ropczyce 

12) Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 31 sierpnia 2018 r. Nr LVI/550/18  

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów 

13) Uchwała w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego w Ropczycach Sp. z o.o. w Ropczycach w latach 2022-2023 
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14) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 rok 

15) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2021-2031 

16) Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Ropczycach, działka 1687/2 

17) Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie planowanych 

rozchodów Gminy Ropczyce w 2021 roku. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 37 sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 

Protokół z 37 sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4. 

4.1 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia zasięgu lokalnych konsultacji 

społecznych w związku z wnioskiem o zmianę granic Osiedli Brzyzna, Witkowice  

i Pietrzejowa oraz Osiedli Śródmieście, Północ i Świętej Barbary - jednostek pomocniczych 

Gminy Ropczyce - skierowanym do Rady Miejskiej w Ropczycach przez Burmistrza Ropczyc 

– Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak. 

Chcę Wysoką Radę poinformować, że projekt 4.1 został przeze mnie przedłożony wczoraj, 

przedwczoraj komisjom, dzisiaj Wysokiej Radzie dlatego, że on jest jakby wynikiem różnych 

wniosków, konsultacji wstępnych z mieszkańcami wymienionych osiedli, dotyczy to osiedli 

Brzyzna, Witkowic, Pietrzejowej, osiedli Śródmieścia, Północ i Świętej Barbary w ostatnich 

kilku latach. Dotyczy takiej synchronizacji granic naszych jednostek organizacyjnych właśnie 

tych osiedli, które po pierwsze byłyby bardziej naturalne, przebiegały wobec granic takich jak 

droga krajowa, rzeki czy obejmowały obszary bardziej zurbanizowane i objęte szczegółowymi 

planami i też przyczyniały się do większej przejrzystości w takim okresie, kiedy na przykład są 

różne wybory, czy to parlamentarne, czy prezydenckie czy również samorządowe. To są 

propozycje, które będą podlegały konsultacji i ten projekt uchwały zmierza tylko do określenia 

zasięgu lokalnych konsultacji społecznych w zakresie właśnie przedłożonego projektu. Chcę 

przestawić jeszcze podstawy prawne bowiem zgodnie z art. 5 ust. 3 ustawy o samorządzie 

gminnym zasady tworzenia, łączenia, podziału oraz znoszenia jednostki pomocniczej określa 

statut naszej gminy. Zgodnie z art. 5a ust. 1 tej ustawy i cytat: w wypadkach przewidzianych 

ustawą oraz w innych sprawach ważnych dla gminy mogą być przeprowadzane na jej 

terytorium konsultacje z mieszkańcami gminy i znów zgodnie z paragrafem 8 naszej uchwały 

z 30 grudnia 2002 roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Ropczyce - dotyczy utworzenia, 

połączenia i podziale jednostki pomocniczej gminy a także zmian jej granic rozstrzyga rada  

w drodze uchwały przy uwzględnieniu następujących zasad. Przytoczę te zasady celem 

przypomnienia. Inicjatorem utworzenia, połączenia, podziału lub zniesienia jednostki 
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pomocniczej mogą być mieszkańcy obszaru, który ta jednostka obejmuje lub ma obejmować 

lub organ gminy. Burmistrz jest jednym z organów gminy, to interpretacja. Druga zasada 

utworzenie, połączenie, podział lub zniesienie jednostki pomocniczej musi zostać poprzedzone 

konsultacjami i ten projekt uchwały mówi o zasięgu tych lokalnych konsultacji. Zasada trzecia 

konsultacje określa właśnie rada a ich wynik nie wiąże rady czyli konsultacje są ważne, 

odniesiemy się do nich, niekoniecznie muszą wiązać decyzje Wysokiej Rady. Zasada czwarta 

okres trwania konsultacji wynosi co najmniej 30 dni od dnia podjęcia przez radę uchwały w tej 

sprawie. Dodam, że rozpoczynamy te konsultacje od poniedziałku poprzez stosowne 

informacje, obwieszczenia i później terminy stosownych zebrań konsultacyjnych. Zasada piąta 

przeprowadzenie konsultacji podlega ogłoszeniu przez rozplakatowanie obwieszczeń  

w miejscach publicznych oraz poprzez umożliwienie mieszkańcom Gminy zgłaszania uwag do 

projektu uchwały o utworzeniu, łączeniu, podziale jednostki pomocniczej wyłożonego przez 

okres 14 dni w siedzibie gminy. Zasada szósta projekt granic jednostki pomocniczej sporządza 

burmistrz w uzgodnieniu z inicjatorami utworzenia tej jednostki. Zasada siódma przebieg 

granic jednostek pomocniczych powinien w miarę możliwości uwzględniać naturalne 

uwarunkowania przestrzenne, komunikacyjne i więzi społeczne. I wedle tych zasad został 

przygotowany właśnie załącznik nr 7 do powyższego projektu w sprawie określenia zasięgu 

lokalnych konsultacji, w związku ze zmianą granic osiedli Brzyzna, Witkowice, Pietrzejowa, 

Śródmieścia, Północ i Świętej Barbary czyli tych naszych jednostek pomocniczych gminy 

skierowany do Wysokiej Rady przez burmistrza, określa zasięg konsultacji społecznych  

i zawiera również graficzne przedstawienie dotychczasowych oraz proponowanych nowych 

granic osiedli. Załączniki od 1-6 zawierają właśnie te mapy, graficzne odzwierciedlenia 

proponowanych nowych granic poszczególnych osiedli i propozycje zmian. To jest tylko do 

konsultacji, dzisiaj nie decydujemy o zmianie tych granic, dzisiaj decydujemy o tym czy 

otwieramy konsultacje i w jakim zakresie, w zakresie takim jak przestawia to projekty uchwały. 

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że na posiedzeniu Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz 

rozwoju gospodarczego omawiała między innymi projekt uchwały 4.1 w sprawie określenia 

zasięgu lokalnych konsultacji społecznych w związku z wnioskiem o zmianę granic osiedli 

Brzyzna, Witkowice i Pietrzejowa oraz Śródmieście, Północ i Świętej Barbary jednostek 

pomocniczych Gminy Ropczyce skierowanym do Rady Miejskiej w Ropczycach przez 

Burmistrza Ropczyc. Projekt ten uzyskał pozytywną opinię. 

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna zaopiniowała projekty na posiedzeniu w dniu 8 września. Projekt uchwały  

w sprawie określenia zasięgu lokalnych konsultacji społecznych w związku z wnioskiem 

Burmistrza Ropczyc o zmianę granic, to jest osiedla Brzyzna, Witkowice, Pietrzejowa oraz 

osiedli Północ i Świętej Barbary uzyskał pozytywną opinię. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie określenia zasięgu lokalnych konsultacji społecznych w związku  

z wnioskiem o zmianę granic Osiedli Brzyzna, Witkowice i Pietrzejowa oraz Osiedli 

Śródmieście, Północ i Świętej Barbary - jednostek pomocniczych Gminy Ropczyce została 

podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.2 Przedstawienie projektu uchwały sprawie: pozbawienia części dotychczasowej drogi 

gminnej Nr 107557R ul. Grunwaldzkiej i Kolejowej kategorii drogi gminnej – Kierownik 

Referatu Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej – p. Arkadiusz Bęben. 

Marszałek Województwa Podkarpackiego zwrócił się z wnioskiem do Burmistrza Ropczyc  

o pozbawienie kategorii drogi gminnej ulicy Grunwaldzkiej i Kolejowej w Ropczycach 

zlokalizowanej na działkach numer ewidencyjny 762/11, 171/ 22 i 757/4. Powyższy odcinek 

jest drogą o znaczeniu ponadlokalnym, stanowiącą uzupełniającą sieć dróg, dlatego też 

uzasadnione jest zaliczenie jej do kategorii dróg wojewódzkich. Zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy 

o drogach publicznych organem właściwym do pozbawienia drogi kategorii jest rada gminy. 

Zgodnie z art.10 ust. 3 ustawy o drogach publicznych stanowiącym przepis szczególny  

w stosunku do artykułu 6 pozbawienie drogi dotychczasowej kategorii z wyjątkiem przypadku 

wyłączenia drogi z użytkowania jest możliwe jedynie w sytuacji jednoczesnego zaliczenia tej 

drogi do nowej kategorii. Pozbawienie dotychczasowej i zaliczenie drogi do nowej kategorii 

nie może być dokonane później niż do końca trzeciego kwartału danego roku, z mocą 

obowiązującą od dnia pierwszego stycznia roku następnego. W związku z powyższym podjęcie 

przez radę powyższej uchwały jest zasadne. 

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego rozpatrywała projekty uchwał, które uzyskały pozytywną opinię, to jest 4.2  

w sprawie pozbawienia części ulicy Grunwaldzkiej i Kolejowej kategorii drogi gminnej a także 

projekt 4.3 w sprawie przejęcia części dotychczasowej drogi wojewódzkiej nr 986 Tuszyma-

Ropczyce-Wiśniowa i zaliczenie jej do kategorii dróg gminnych. Komisja opiniowała również 

projekt uchwały 4.4 w sprawie zasad przeprowadzania naboru i oceny punktowej wniosku  

o zawarcie umowy najmu lokali mieszkalnych położonych w nowo budowanym budynku przy 

ulicy Mehoffera 17 w Ropczycach.  

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: pozbawienia części dotychczasowej drogi gminnej Nr 107557R ul. 

Grunwaldzkiej i Kolejowej kategorii drogi gminnej została podjęta przy: za – 21 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.3 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: przejęcia części dotychczasowej drogi 

wojewódzkiej Nr 986 Tuszyma - Ropczyce - Wiśniowa i zaliczenia jej do kategorii dróg 

gminnych - Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej – p. Arkadiusz Bęben. 

Marszałek Województwa Podkarpackiego także w tym piśmie zwrócił się z wnioskiem do 

Burmistrza Ropczyc o przejęcie części drogi wojewódzkiej nr 986 Tuszyma-Ropczyce- 

Wiśniowa zlokalizowanej na działkach o numerach ewidencyjnych 1378/3, 980/4 w jednostce 

ewidencyjnej Ropczyce miasto. Po zasięgnięciu opinii Zarządu Powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego, który nie wniósł sprzeciwu, wniosek marszałka może być wykonany. 

Powyższy odcinek jest drogą o znaczeniu lokalnym, stanowiącą uzupełniającą sieć dróg służący 

miejscowym potrzebom i stanowi również połączenie z wewnętrzną drogą gminną, dlatego też 

uzasadnione jest zaliczenie jej do kategorii drogi gminnej 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: przejęcia części dotychczasowej drogi wojewódzkiej Nr 986 Tuszyma - 

Ropczyce - Wiśniowa i zaliczenia jej do kategorii dróg gminnych została podjęta przy: za – 21 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

 

4.4 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad przeprowadzenia naboru i oceny 

punktowej wniosków o zawarcie umowy najmu lokali mieszkalnych położonych w nowo 

budowanym budynku przy ul. Mehoffera 17 w Ropczycach - Kierownik Referatu Dróg  

i Gospodarki Mieszkaniowej – p. Arkadiusz Bęben. 

Uchwała określa zasady przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umowy najmu lokalu 

mieszkalnego w budynku mieszkalnym jaki ma zostać wzniesiony w Ropczycach przy ulicy 

Mehoffera 17 przez Towarzystwo Budownictwa Społecznego z siedzibą w Ropczycach  

w ramach programu o udzielenie finansowania zwrotnego w ramach realizacji przez Bank 

Gospodarstwa Krajowego rządowego programu popierania budownictwa mieszkaniowego. 

Wysokość dopłat, z których mogą korzystać rodziny to jest kwota od 150 do 350 zł. W tej 

chwili zostały podpisane umowy z 23 rodzinami, czas to 15 lat od dnia podpisania. Gmina 

uzyskała na ten cel kwotę około 1 000 000 zł. Te środki można uzyskać po spełnieniu 

określonych kryteriów. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zasad przeprowadzenia naboru i oceny punktowej wniosków o zawarcie 

umowy najmu lokali mieszkalnych położonych w nowo budowanym budynku przy ul. 

Mehoffera 17 w Ropczycach została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się - 0. 

 

 

4.5 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: wniesienia skargi na rozstrzygnięcie 

nadzorcze – Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych – p. Stanisław Mazur.  
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Proponowana uchwała dotyczy wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Podkarpackiego. Na podstawie ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o postępowaniu 

przed sądami administracyjnymi Rada Miejska w Ropczycach uchwala co następuje: 

postanawia się o wniesieniu skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Rzeszowie 

na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Podkarpackiego w Rzeszowie z dnia 29 lipiec 2021 

stwierdzające nieważność uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach numer XXXV/305/21 z dnia 

29 czerwca 2021 roku w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę Ropczyce oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych od dnia 1 września 2022 roku. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Ropczyc. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Ponieważ Rada Miejska podjęła uchwałę 

o ustaleniu planu sieci szkół na terenie miasta i gminy Ropczyce, dlatego również uchwałę  

o wniesieniu skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody kieruje się pod decyzję Wysokiej 

Rady. 

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu 8 września 

bieżącego roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 4.5 w sprawie wniesienia skargi na 

rozstrzygnięcie nadzorcze. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze została podjęta przy: za – 

16 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 5. 

 

 

4.6 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do XI. zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce - 

obszar w rejonie drogi krajowej nr 4 w Brzezówce oraz ulic: Grunwaldzkiej, Kolejowej  

i Słonecznej w Ropczycach – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy przystąpienia do XI zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Ropczyce uchwalonego uchwałą 

XL/402/2001 Rady Miejskiej w Ropczycach dnia 28 grudnia 2001 roku. Przedmiotem zmiany 

studium będzie obszar w rejonie drogi krajowej nr 4 w Brzezówce oraz ulic Grunwaldzkiej, 

Kolejowej i Słonecznej w Ropczycach w granicach oznaczonych na załączniku graficznym do 

niniejszej uchwały. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. W tym obszarze gmina jest 

właścicielem nieruchomości, na której było zrekultywowane wysypisko śmieci. Na tym 

obszarze gmina zamierza realizować inwestycje fotowoltaiczne i w związku z tym niezbędna 

jest zmiana zapisu studium. 

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że kolejne projekty uchwał, które omawiała komisja to 4.6  

w sprawie przystąpienia do XI zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Ropczyce obszar w rejonie drogi krajowej nr 4 w Brzezówce 
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ulicy Grunwaldzkiej, Kolejowej i Słonecznej. Następny projekt uchwały 4.7 w sprawie nabycia 

nieruchomości w Ropczycach działka numer 3089/1 i dwa projekty uchwał 4.8 i 4.9 w sprawie 

nadania nazwy ulicom. Wszystkie wymienione projekty zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju gospodarczego rozpatrywała następny 

projekt w porządku obrad 4.11 w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 15 października 2018 

roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Ropczyce  

i projekt 4.12 w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 31 sierpnia 2018 roku w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych. Komisja omawiała także projekt uchwały 4.16 w sprawie nabycia nieruchomości 

w Ropczycach działka 1687/2. Projekty te uzyskały pozytywną opinię. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przystąpienia do XI. zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce - obszar w rejonie drogi krajowej 

nr 4 w Brzezówce oraz ulic: Grunwaldzkiej, Kolejowej i Słonecznej w Ropczycach została 

podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.7 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w Ropczycach, działka 

3089/1- Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nabycie do zasobu nieruchomości gruntowej 

oznaczonej w operacie ewidencji gruntów obrębu Ropczyce jako działka 3089/1 o powierzchni 

ogólnej 471 m2. Działka na gruncie stanowi część działki budowlanej wydzielonej w ramach 

scalenia i podziału nieruchomości w Ropczycach przy ul. Skorodeckiego, leży na przedłużeniu 

działki stanowiącej własność gminy Ropczyce wydzielonej pod drogę. Właściciel wyżej 

wymienionej nieruchomości wyraził zgodę na sprzedaż. Nabycie działki objętej projektem 

uchwały pozwoli otworzyć skomunikowanie terenów poza obszarem scalenia i przeznaczyć  

w przyszłości na cele zabudowy wielorodzinnej. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Ropczycach, działka 3089/1 została podjęta przy: 

za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.8 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy - Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy nadania drodze wewnętrznej zlokalizowanej w obrębie ewidencyjnym 

Ropczyce oznaczonej jako działka 3113 nazwę ulica Księdza podpułkownika Andrzeja Niwy. 

Przebieg ulicy przedstawia załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. Biogram Księdza Andrzeja 

Niwy stanowi załącznik nr 2 do niniejszej uchwały. Traci moc uchwała nr XXXVII/371/21 

Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 13 sierpnia w sprawie nadania nazwy ulicy. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej nie 
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podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym, stąd potrzebna jest zmiana uchwały podjętej na 

poprzedniej sesji. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.9 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy - Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy nadania drodze wewnętrznej zlokalizowanej w obrębie ewidencyjnym 

Ropczyce-Witkowice oznaczonej jako działka nr 175 i 214 nazwę ulica Spacerowa. Przebieg 

ulicy przedstawia załącznik do niniejszej uchwały. Traci moc uchwała XXXVII/372/21 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 13 sierpnia 2021 roku w sprawie nadania nazwy ulicy. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Tutaj podobnie jak przy poprzednim projekcie uchwały 

uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej nie podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym. W stosunku do poprzedniej, do treści uchwały została jeszcze dodana działka 214. 

Wyczerpuje to całą trasę ulicy Spacerowej od ulicy Wyszyńskiego do granicy z Sędziszowem 

Małopolskim. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.10 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, znajdującego się w Ropczycach - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – 

p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji celowej w wysokości 30 000 zł dla Parafii 

Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Przemienienia Pańskiego w Ropczycach na prace 

konserwatorskie i restauratorskie służące zabezpieczeniu, zachowaniu i utrwaleniu substancji 

oraz odtworzeniu części składowych zabytku to jest instrumentu organowego znajdującego się 

w kościele parafialnym Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Przemienienia Pańskiego 

w Ropczycach wpisanego do rejestru zabytków. Źródło finansowania budżet gminy Ropczyce. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Z wnioskiem o przyznanie dotacji zwróciła się 

parafia. Ogólny koszt prac objętych wnioskiem to jest 149 302 zł. Dotacja stanowi 1/5 część 

całości kosztów. 

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie i restauratorskie przy 
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zabytku wpisanym do rejestru zabytków czyli organach w kościele Przemienienia Pańskiego  

w Ropczycach uzyskał pozytywną opinię. 

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że następny projekt uchwały omawiany na posiedzeniu Komisji ds. oświaty, 

kultury i sportu w dniu 8 września bieżącego roku to projekt 4.10 w sprawie dotacji celowej na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków znajdującego się w Ropczycach. Projekt ten uzyskał opinię pozytywną. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującego się  

w Ropczycach została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.11 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 15 

października 2018 r. Nr LIX/568/18 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Ropczyce – Kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska – p. Adam 

Paryś. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 15 października 2018 roku  

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Ropczyce. Niniejszy 

projekt uchwały dotyczy zmiany częstotliwości odbioru popiołu na terenie gminy Ropczyce od 

2022 roku polegającej na dodaniu dodatkowego jego odbioru. Dotychczas popiół odbierany był 

z obszarów zabudowy zagrodowej i jednorodzinnej raz w roku w okresie drugiej połowy 

kwietnia. Po zmianie popiół będzie odbierany dwa razy w roku, to jest w drugiej połowie 

stycznia i w drugiej połowie kwietnia. Podjęcie projektowanej uchwały podyktowane jest 

koniecznością uzyskania poziomów recyklingu w gminie, które są coraz wyższe i rosną 

corocznie oraz potrzebą ulepszenia gminnego systemu gospodarki odpadami komunalnymi na 

terenie gminy Ropczyce w zakresie pozbywania się zimnego popiołu z palenisk domowych.  

W celu uniknięcia porzucenia popiołu w miejscach do tego nieprzeznaczonych wskazane jest 

zwiększenie częstotliwości jego odbierania bezpośrednio od mieszkańców. Wzrost odbioru 

zimnego popiołu zwiększy masę odpadów selektywnie zebranych a równocześnie zmniejszy 

potencjalnie masę odpadów niesegregowanych, co w ostateczności wpłynie korzystnie na 

poziomy recyklingu wymagane do osiągnięcia przez gminę. Dodać również należy mając na 

uwadze dane z ubiegłych lat, iż widać wzrost świadomości wśród mieszkańców gminy 

Ropczyce odnośnie bezpłatnego dostarczania popiołu do punktu selektywnego 

zagospodarowania odpadów komunalnych w Ropczycach. W roku 2019 dostarczono około 25 

ton, zaś w pierwszym półroczu 2021 roku dostarczono już około 43 ton popiołu. Jednak nie 

każdy mieszkaniec Gminy Ropczyce ma możliwość bezpośredniego dostarczania popiołu, 

dlatego też wychodząc naprzeciw ich woli, dokonana została analiza systemu dotyczącego 
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odbioru odpadów z której wynika, iż wprowadzenie drugi raz odbioru zimnego popiołu nie 

powinno znacznie obciążyć systemu. 

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego omawiała przedstawiony projekt 4.11 w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 

15 października 2018 roku w sprawie odbioru popiołu a także projekt 4.12 w sprawie zmiany 

uchwały własnej z dnia 31 sierpnia 2018 roku w sprawie określenia szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych. Opinia była 

pozytywna.  

 

Radny p. Bogdan Madeja – Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska 

poinformował, że Komisja rolnictwa, ochrony środowiska i bezpieczeństwa 

przeciwpowodziowego poinformował, że po przeprowadzonej analizie Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekty przedłożone na 38 sesję Rady Miejskiej w sprawie zmiany uchwały 

własnej z dnia 15 października 2018 roku w sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Ropczyce - projekt 4.11 oraz zmiany własnej uchwały z 31 sierpień 2018 w sprawie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

 

Radny p. Arkadiusz Kutkowski - Za nami już taki 2 miesięczny okres pełny, odnośnie 

rozliczania według nowych zasad kosztów odbioru odpadów komunalnych, natomiast przed 

nami pewnie zacznie się dyskusja i nowe ustalenie stawki za odbiór nieczystości. W związku  

z tym mam pytanie, czy obecnie jest możliwe ustalenie kosztów odbioru i zagospodarowania 

odpadów komunalnych w rozbiciu na frakcje odbierane od mieszkańców i te które były 

dostarczone do PSZOK-u. Szczególnie mam tu na myśli bioodpady i popiół. Drugie pytanie, 

jak obecnie kształtują się koszty odbioru wszystkich frakcji, w tym utrzymania PSZOK-u  

w porównaniu do analogicznego okresu roku poprzedniego na koniec czerwca, może się da na 

koniec sierpnia. Chodzi mi tutaj o ogólne kwoty, o procentowe czy zbliżone i jaka jest prognoza 

kosztów odbioru na koniec roku 2021. Mam tu na myśli pełne koszty: odbiór, 

zagospodarowanie wszystkich odpadów komunalnych, utrzymanie PSZOK-u, obsługę i innych 

z tym związanych. Tu chodzi mi o prognozę rok do roku. I jeszcze czwarte pytanie, czy i w jaki 

sposób wykorzystywane są kody kreskowe, które są przyklejane na worki z odpadami 

komunalnymi i do czego one w tej chwili służą.  

 

Radny p. Dariusz Skórski - Mam pytanie do pana kierownika bo zmieniamy Regulamin 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Ropczyce. Panie kierowniku jakby pan 

przypomniał, bo parę razy te zmiany już były, przedsiębiorca, który odbiera nieczystości jak 

tam jest zapis czy on ma odbierać to z każdego gospodarstwa czy z dróg gminnych  

ogólnodojazdowych czy dróg, gdzie łatwo mu nawrócić. Pytam o to bo chętnie ten popiół będę 

oddawał tylko w moim przypadku ponad 600 m trzeba to nosić na plecach i bym chciał, żeby 

ten przedsiębiorca podjechał pod mój dom bliżej, gdzie droga jest we władaniu gminy, żeby 

troszkę ułatwić tak jak w moim przypadku mieszkańcom.  
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Pan Adam Paryś - Odnośnie pytania pana Skórskiego to tutaj powiem, że jest określone  

w uchwale Rady Miejskiej z 31 sierpnia 2018 roku w paragrafie 1 punkt 1 na jakie drogi 

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych może podjechać. Jeżeli jest taka sytuacja, że według 

pana mogą podjechać to zgłosić to do nas. My to zgłosimy do PUK-u i oni powinni rozwiązać 

sytuację i dać wyjaśnienia czy ta sprawa została rozwiązana. Jeżeli nie, niech pan jeszcze raz 

do nas się zwróci my to wszystko spróbujemy wyjaśnić. A odnośnie pana Kutkowskiego 

pytania odnośnie rozliczeń, sprawozdanie za pierwsze półrocze jest, sprawozdanie odnośnie 

tego wykazu ile odpadów, jakie koszty. A odnośnie przyszłych lipiec-sierpień my to na bieżąco 

będziemy robić i będzie mieć te dane. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 15 października 2018 r. Nr LIX/568/18  

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ropczyce została 

podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.12 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 31 sierpnia 

2018 r. Nr LVI/550/18 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów – Kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 

p. Adam Paryś. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 31 sierpnia 2018 roku w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. Niniejszy 

projekt uchwały również dotyczy zmiany częstotliwości odbioru popiołu na terenie gminy 

Ropczyce w sposób taki sam jak było mówione w poprzednim projekcie i uzasadnienie jest 

analogiczne, więc nie ma chyba konieczności powtarzać. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej z dnia 31 sierpnia 2018 r. Nr LVI/550/18  

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.13 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego w Ropczycach Sp. z o.o. w Ropczycach w latach 

2022-2023 – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy wniesienia wkładu pieniężnego do spółki Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego w Ropczycach na lata 2022-2023. Mam prośbę, zakradła się tutaj pomyłka  

w tytule uchwały dwa razy powtórzone jest w Ropczycach - spółki Towarzystwa Społecznego 

w Ropczycach spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Ropczycach, to drugie należy 
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skreślić więc projekt uchwały wprowadza zapisy wyrażające zgodę na wniesienie przez gminę 

Ropczyce do Towarzystwa Budownictwa Społecznego wkładu pieniężnego na podwyższenie 

kapitału w wysokości 2 000 000 zł na 2 lata. W 2022 roku w kwocie 1 000 000 zł w zamian za 

objęcie 2 000 udziałów o wartości nominalnej 500 zł każdy i analogicznie w 2023 roku również 

kwotę 1 000 000 zł, w celu realizacji przedsięwzięcia inwestycyjno-budowlanego polegającego 

na budowie budynku mieszkalnego wielorodzinnego przy ulicy Mehoffera w Ropczycach. 

Kwoty wkładu pieniężnego na podwyższenie zostaną pokryte z dochodów własnych Gminy 

Ropczyce. Na wniosek spółki, która składa wniosek o udzielenie pożyczki projekt uchwały  

o objęciu udziałów jest nieodzownym załącznikiem, aby można było wypełnić wszystkie 

założenia wymagane przy składaniu wniosku na pożyczkę w Banku Gospodarstwa Krajowego.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna wydała pozytywną opinię o projektach związanych z budżetem gminy: 4.13 

dotyczący wniesienia wkładu pieniężnego do Towarzystwa Budownictwa Społecznego  

w Ropczycach w latach 2022 i 2023, 4.14 dotyczący zmian w budżecie gminy, 4.15 dotyczący 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej, 4.17 dotyczący zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na sfinansowanie planowanych rozchodów budżetu w roku bieżącym.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Ja mam takie pytanie, mianowicie w ostatnim czasie był oddany 

jeden blok do użytku, mówimy o następnym bloku. Ja chciałbym się dopytać bo nie wiem jak 

to jest. W regulaminie jest napisane, że mieszkaniec gminy ropczyckiej, jeżeli zamieszkuje 

gminę Ropczyce ma 6 punktów dodatkowo za to, że jest mieszkańcem. Chciałbym się 

zorientować ile w tym bloku bo myślę, że tu już deklaracje jakichś chęci zamieszkania tego 

budynku są, jaki procent jest lub ilość osób, która jest z terenu naszej gminy a jaka jest spoza 

terenu naszej gminy.  

 

Radny p. Wojciech Róg - Chciałem podziękować panu burmistrzowi za wprowadzenie 

niniejszego projektu uchwały dlatego, że już w miesiącu wrześniu ten projekt umożliwi 

składanie kolejnego wniosku do Banku Gospodarstwa Krajowego, tak jak robiliśmy na 

poprzedni blok Mehoffera 9 i już dzisiaj, chociaż nie mamy pozwolenia na budowę ale na 

dniach, mamy więcej podań, wniosków mieszkańców na ten nowy blok niż zakłada projekt 

techniczny a wiadome, że nabór jest ciągły, przynajmniej do miesiąca lutego, marca będziemy 

prowadzić taki nabór aż wbijemy przysłowiową łopatę i oby się tak stało. To co ja obserwuję 

na podstawie wniosków to 90-95% wniosków dotyczy mieszkańców tylko stricte naszej gminy 

Ropczyce.   

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - Chciałem tylko dodać do pytania pana radnego 

Kazimierza Mądro, że wszystkie osoby, które przez komisję zostają wedle tego regulaminu 

zakwalifikowane jako najemcy tego bloku, który już został oddany czy bloku o którym teraz 

procedujemy będą obywatelami, mieszkańcami Ropczyc, czyli 100%. 
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Uchwała w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego w Ropczycach Sp. z o.o. w Ropczycach w latach 2022-2023 została podjęta przy: 

za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.14 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 

rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie Gminy na 2021 rok. W projekcie zwiększa się 

dochody w kwocie 96 411,43 zł. Zwiększa się dochody bieżące i dochody majątkowe. Na 

zwiększenie dochodów mają wpływ kwota 81 411,43 zł jako zwrot funduszu sołeckiego za 

2020 i ta kwota zostanie przekazana na remonty na drogach gminnych dotyczących zadań 

jeszcze 2021 roku. Kwota 9 000 zł jako środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na realizację Programu Czyste Powietrze za 3 kwartał 2021 

roku. 6 000 zł są to środki otrzymane w ramach programu ogólnopolski program finansowania 

usuwania wyrobów zawierających azbest z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Warszawie 4 235,29 zł oraz Wojewódzkiego Funduszu 1764,71 zł.  

W tabeli 1 rozpisany według klasyfikacji budżetowej podział dochodów. Jednocześnie w tabeli 

numer 2 udział po stronie wydatków również rozpisany. Jednocześnie zwiększa się wydatki  

o kwotę 315 503,83 zł na wydatki, które są wskazane w tabeli numer 2. Źródłem zwiększonych 

wydatków jest planowany deficyt budżetu gminy jako wolne środki z 2020 roku. Przede 

wszystkim powiększone wydatki przeznacza się na udział własny na program usuwanie 

azbestu, jest to kwota 4 084,03 zł, na Program Czyste Powietrze jako wydatki czwartego 

kwartału, które zostaną zrefundowane w 2022 roku. Nowe zadanie budowa boiska 

wielofunkcyjnego na osiedlu Granice w kwocie 71 000 zł, projektowanie i budowa budynku 

OSP w Małej 8 000 jako dodatkowe koszty w związku z kontynuacją realizacji tego zadania. 

Dotacja na zabytki dla Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Przemienienia Pańskiego 

w Ropczycach 30 000 zł na podstawie wcześniej podjętej przez Wysoką Radę uchwały, dotacja 

dla Centrum Kultury 70 000 oraz dotacje dla stowarzyszeń 125 000 w związku z rozpisaniem 

do końca roku koniecznych wydatków w ramach organizacji zadań stowarzyszeń. Te środki 

zostaną pokryte z wolnych środków z 2020 roku. W tabeli nr 3 przedstawione są źródła 

przychodów związane ze zwiększonymi wydatkami.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 rok została podjęta przy: za 

– 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.15 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2021-2031 - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2021-

2031. Na podstawie zapisów ustawy o finansach publicznych oraz wieloletniej prognozy 

finansowej przedstawia się wszelkie zmiany dotyczące dochodów, wydatków, przychodów czy 
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rozchodów w formie tabelarycznej stanowiącej załącznik nr 1 do wieloletniej prognozy 

finansowej. Załącznik numer 2 na przestrzeni ostatnich zmian nie ulega zmianie. Wszelkie 

zmiany zawarte są w części opisowej w objaśnieniach przyjętych wartości jako załącznik nr 3 

do wieloletniej prognozy finansowej. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2021-

2031 została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.16 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w Ropczycach, 

działka 1687/2 – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nabycie do zasobu nieruchomości gruntowej 

oznaczonej w operacie ewidencji gruntów obrębu Ropczyce jako działka nr 1687/2  

o powierzchni ogólnej 493 m2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Działka na gruncie 

przylega bezpośrednio do działki Szkoły Podstawowej nr 1. Właściciel nieruchomości wyraził 

zgodę na sprzedaż. Nabycie działki objętej projektem uchwały pozwoli poszerzyć obszar szkoły 

podstawowej. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Ropczycach, działka 1687/2 została podjęta przy: 

za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.17 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie planowanych rozchodów Gminy Ropczyce w 2021 roku - Skarbnik Gminy – p. Beata 

Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie planowanych 

rozchodów Gminy Ropczyce w 2021 roku. Zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie 

gminnym, ustawy o finansach publicznych oraz paragrafu 6 punkt 2 uchwały budżetowej 

Gminy Ropczyce na 2021 rok z 30 grudnia 2020 roku postanawia się zaciągnąć kredyt 

długoterminowy w kwocie 4 857 882 zł na pokrycie planowanych rozchodów Gminy Ropczyce 

w 2021 roku. W paragrafie 1 są rozpisane cztery pozycje dotyczące spłaty kredytu w 2021 roku 

z podziałem na źródła tych spłat oraz kwot. Planowany kredyt obejmuje również rozchody 

realizowane od 1 stycznia 2021 roku. Spłata kredytu planowanego nastąpi w latach 2022-2029. 

Zobowiązanie zostanie pokryte z dochodów Gminy Ropczyce. Wybór banku zostanie 

dokonany zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych. Jednocześnie projekt uchwały 

upoważnia burmistrza do podpisania umowy z bankiem, który zostanie, w drodze trybu 

zamówień publicznych, wybrany. Upoważnia się również burmistrza do podpisania weksla in 

blanco wraz z deklaracją wekslową będącą zabezpieczeniem kredytu na lata spłaty 2022-2029. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie planowanych 

rozchodów Gminy Ropczyce w 2021 roku została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

 

5. 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak - Dziękuję za podjęte decyzje. Regulujemy wiele 

spraw naszymi uchwałami, to są decyzje Wysokiej Rady, było kilka decyzji porządkowych ale 

też jest kilka decyzji bardzo ważnych dla lokalnej społeczności, pomocowych. Przypomnę też, 

podkreślę, i dziękuję, że 125 000, które w zmianach budżetowych postanowiliście jako Wysoka 

Rada przeznaczyć na dofinansowanie stowarzyszeń sportowych o kierunkach różnej 

działalności, jest to niezwykle ważne dla ich jeszcze kilkumiesięcznej działalności do końca 

tego roku. Dodam i przypomnę, że miesiąc temu podjęliśmy podobną decyzję o uruchomieniu 

też resztek rezerw ze środków profilaktycznych i na stowarzyszenia sportowe przeznaczyliśmy 

100 000 zł, więc razem tylko z tych rezerw w ostatnim okresie, czyli ostatnich dwóch 

miesiącach przeznaczamy dodatkowo 225 000 na działalność klubów i różnych organizacji 

sportowych. To znaczące wsparcie. Od pierwszego września wiadomo, mamy rok szkolny. 

Intensyfikacja zajęć w różnych grupach wiekowych, sportowych. Z pewnością te środki 

przysłużą się dla rozwoju sportu dzieci, młodzieży ale i również do zachęcania do udziału  

w sporcie to nasze najmłodsze pokolenie. Też chcę podkreślić, że taka decyzja jak pomoc 

parafii w remoncie zabytkowych organów jest też ważnym wsparciem. Wiadomo, że te organy 

kosztują. Służyły kiedyś przez 100 ileś lat i będą służyć pewnie przez kolejne kilkadziesiąt. 

Składamy się więc w ten sposób również z lokalną społecznością parafii jako cała gmina na te 

zabytkowe organy i sądzę, że to jest dobra decyzja, za którą też dziękuję. I też chcę podkreślić, 

że były decyzje prorozwojowe bo nowa otwarta waszą decyzją dzisiaj, uchwałą w zmianach 

budżetowych, inwestycja poprzez możliwość ogłoszenia przetargu o budowie kolejnego już, 

pewnie jednego z ostatnich boisk o sztucznej nawierzchni przy przedszkolu, żłobku ale to 

bardziej chodzi też o młodzież starszą, nie tylko przedszkolną na Granicach, jest tego wyrazem. 

Przypomnę i dziękuję też, że dzisiejszą decyzją Wysoka Rada udzieliła pomocy powiatowi przy 

budowie chodników przy drogach powiatowych. To nie jest nasze zadanie ale wzorem pomocy 

udzielonej marszałkowi jeżeli chodzi o budowę chodnika w Łączkach Kucharskich przy drodze 

wojewódzkiej w wysokości 250 000, dzisiaj postanowiliście przeznaczyć 400 000 na pomoc 

właśnie samorządowi powiatowemu, panu staroście w budowie chodnika w Gnojnicy. Ten 

chodnik jest bardzo potrzebny. Gmina kiedyś sfinansowała jego projekt techniczny i pewnie 

byłoby dobrym dalszym działaniem by kontynuować też budowę tego chodnika w tej 

miejscowości. Przypomnę, że kontynuujemy tam budowę, tych ciemnych obszarów, 

oświetlenia jak również w tej chwili też kontynuujemy tam budowę jednej drogi asfaltowej dla 

kilkunastu domów mieszkalnych. W ten sposób przechodzę do dróg bo chciałem kilka zdań 

powiedzieć o tym co wszyscy wspólnie tu robimy w samorządzie, po co jesteśmy dla 

mieszkańców miasta i gminy i co jest problemem, co udaje się zrobić czy rozwiązać. Jeżeli 

chodzi o drogi to wciąż jest to taka infrastruktura, która jest najbardziej wrażliwa. Każdy kto 

mieszka, nieważne czy w mieście czy na wsi chciałby mieć coraz lepszy dojazd do swojego 



17 

 

domu i chciałby, żeby ten dojazd był bezpieczny dla samochodów osobowych ale i dla 

samochodów różnych, ratunkowych. Staramy się poprawiać więc te drogi z tej nawierzchni 

kamiennej, żwirowej czy nawet i ziemnej na asfaltową i właśnie kończymy teraz w tym 

tygodniu taki kolejny zakres, to już jest dwudziesta droga, o różnej długości od 150 m do  900 

m bieżących. 20 odcinków dróg w sumie prawie 2 000 000 zł. W dobrym czasie wykonane te 

nawierzchnie, dobra pogoda, więc mam nadzieję, że będą trwałe. I staramy się też rozwiązywać 

przy okazji od razu problemy wodne odprowadzając wodę, żeby te nawierzchnie dużej były  

w stanie dobrym. Dziękuję moim służbom bo sprawnie przeprowadzono stosowne przetargi, 

zrealizowano te przedsięwzięcia i w zasadzie mogą mieszkańcy już z tych lepszych dróg,  

w tych różnych odcinkach korzystać i będziemy chcieli dalej jeżeli tylko środki finansowe nie 

będą radykalnie zmienione, w przyszłym roku, samorządom kontynuować tego typu politykę, 

że do kolejnych domów kilku, na razie więcej niż pięciu, czterech będą docierały drogi 

asfaltowe. I też będziemy się już w tym momencie starali kierować nasz czas jesienny i zimowy, 

na przejmowanie tych dróg, które zgłosili mieszkańcy czyli dróg prywatnych prowadzących do 

pięciu i więcej domów. Wysoka Rado, dwa zdania o tych największych inwestycjach. Do 15 

października skończymy na pewno budowę ulicy Przemysłowej czy jej przedłużenie, to jest 

prawie półtora kilometra. Nie tylko sama ulica ale i też droga rowerowa i chodnik, w jednej 

drodze się to mieści, jakby drugiej obok drodze asfaltowej. Otwieramy piękne tereny, 70 ponad 

hektarów i zbliżamy się do magistrali kolejowej E30 jak również do ulicy Wyszyńskiego  

i pewnie teraz nie będziemy projektować tego kolejnego odcinka przez tory do ulicy 

powiatowej biegnącej z Witkowic do Kozodrzy, to miał być drugi etap wiodący kiedyś do 

odcinka drogi łączącej zjazd z autostrady w Borku i do E4 bo to się zacięło ale projektujemy  

i bardzo bym chciał abyśmy mieli gdzieś na przełomie wiosny pozwolenie na budowę tych 950 

m, które połączyłyby tą drogę Przemysłową z ulicą Wyszyńskiego, zamknęłoby taką pętlę 

świetną do spacerów, do jazdy rowerem ale i do komunikowania się, aby wszystkie samochody 

jadące w tą przestrzeń przemysłową naszego Czekaja z Kolonii, z Witkowic, z Pietrzejowej nie 

musiały zagęszczać w godzinach szczytu porannego i popołudniowego po pracy centrum 

Ropczyc. Temu to wszystko ma służyć. Przede wszystkim otwieramy te duże powierzchnie do 

dalszych inwestycji gospodarczych czy nawet mieszkaniowych bo o tym też przyjdzie nam 

pewnie wkrótce porozmawiać. Mamy podpisane umowy, tu jeszcze dodam, że ta droga, ta 

inwestycja jest elementem naszego porozumienia sprzed dwóch lat z firmą, która zamierza 

budować na 12 hektarach strefę przeładunkową, kontenerową towarów z magistrali kolejowej 

E30 czyli międzynarodową z rozsyłaniem tych towarów transportem drogowym na terenie 

kilku województw i na Ukrainę. 12 hektarów jest wykupione. Projekt techniczny teraz jest 

realizowany bo o tym stanowi też budowa naszej drogi i po negocjacjach kilku podpisaliśmy 

umowę na dotację do budowy tej drogi w wysokości 800 000 zł i tą kwotę wprowadzimy do 

budżetu wtedy, kiedy ją otrzymamy fizycznie. Otrzymamy ją po przekazaniu do firmy 

protokołu końcowego robót i ostatniej faktury. To jest też element wsparcia niezwykle ważny 

bo przypomnę, że 60% dostaliśmy z budżetu państwa co znacząco nasz udział pomniejsza. 

Podobnie 60% otrzymaliśmy i umowa jest podpisana z wojewodą z budżetu państwa na 

przebudowę ulicy Brzozowej czyli ostatniego elementu. My to nazywamy naszą małą 

obwodnicą północną i mam nadzieję, że to do końca maja zrobimy, zrealizujemy i też będziemy 
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mogli powiedzieć, że ta obwodnica nasza północna przez najbliższe 20 lat jest bardzo dobra  

i nie będzie sprawiała kłopotów kierowcom i będzie bezpieczniejsza. Jak popatrzymy dzisiaj 

na fragment drogi wojewódzkiej z tej strefy przemysłowej z Czekaja do centrum Ropczyc do 

obwodnicy to widać różnicę w jakości, w stanie technicznym, w bezpieczeństwie i aż się prosi, 

żeby właściciele tej drogi też o tej drodze wojewódzkiej pomyśleli już projektując, co 

domagamy się od kilku lat bo jeśli tu ma być węzeł, pewnie i będzie to jest droga gorzej niż 

gminna. Projektujemy też dalsze inne drogi.  w ramach tej informacji, ona się wiąże z Referatem 

Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej są też tego typu kompetencje jak dbałość o oświetlenie 

uliczne, o bezpieczeństwo i też przypomnę, że podpisaliśmy umowę na realizację przebudowy 

oświetlenia o czym kilkakrotnie tu rozmawialiśmy. Sprawa się trochę zacięła jeśli chodzi  

o realizację, o przebudowę tego oświetlenia na ekologiczne, tańsze, z uwagi na zaskarżenie 

przez jedną z firm warszawskich, która złożyła ofertę i przegrała, ale zaskarżyła do sądu 

arbitrażowego w Warszawie. Trochę to trwało, odblokowane to  zostało dla nas pozytywnym 

rozstrzygnięciem. Mamy w tej chwili firmę, która wejdzie na te nasze ponad 2300 lamp. 

Wymieniamy nie tylko same lampy oświetleniowe ale wymieniamy całe instalacje i sterowanie. 

Tak, że myślę, że po realizacji tej inwestycji będziemy mieli bezpieczniejsze, lepiej 

oświetlające właściwy obszar dróg i chodników, ulic i też nie będzie takich myślę dziur, że pali 

się żarówka bo instalacja wysiada bo ma 30 czy 40 lat. Nim ją naprawią upływa 3- 4 tygodnie 

bo do jednej lampy zakład energetyczny niechętnie podjeżdża. To też jest ważne i mam 

nadzieję, że ten nasz audyt się zrealizuje czyli w ciągu 6 lat spłacimy tą pożyczkę preferencyjną 

bo z tej pożyczki preferencyjnej to zadanie jest finansowane w 100%, szczególnie teraz, kiedy 

idą ceny prądu w górę, wszyscy wiemy, że za miesiąc pewnie będzie decyzja i nie obędzie się 

bez wzrostu kilkunastu a straszy się, że to nawet może być 20%, wzrostu cen energii. Dodatki 

mieszkaniowe, wypłacamy je jak co miesiąc przez wiele lat ale też pierwszy miesiąc są 

wypłacane dodatki, mieszkanie na start, dla tych najemców, którzy objęli te mieszkania miesiąc 

temu i ten czynsz przez najbliższe chyba 10 lat jest tam naprawdę taki pro rynkowy bo chyba 

tańszy niż na rynku i to jest dobry przykład, że warto sięgnąć po pieniądze rządowe, jeżeli się 

spełni wszystkie te kryteria. I to jest też taki element, że chcemy  kontynuować budowę jeszcze 

tego jednego bloku na najem o czym dzisiaj była też decyzja. Też ją podkreślam, wasza decyzja 

prorozwojowa, niezwykle ważna bo ona decydując o dotacji do budowy tego kolejnego bloku. 

Kwota 2 000 000 zł po pierwsze daje szansę 34 rodzinom zamieszkać u nas ale też daje szansę 

nam zwrotu połowy tej kwoty jeśli ten blok zostanie w terminie zgodnie z  procedurami 

wybudowany, odebrany i wszystkie sprawozdania przyjęte przez Bank Gospodarstwa 

Krajowego. To też jest dla nas jakąś zachętą, żeby w tym kierunku inwestować, nie 

przesądzamy do końca bo tak jak powiedziałem przy uchwalaniu budżetu miasta i gminy na 

przyszły rok w grudniu okaże się, czy będziemy w stanie tą dzisiejszą decyzję Wysokiej Rady 

o przyznaniu tych 2 000 000 w okresie dwóch lat zrealizować. Wysoka Rado dodam jeszcze 

przy drogach, że złożyliśmy wnioski w ostatnich tygodniach na drogi o dofinansowanie. Jeżeli 

chodzi o fundusz dróg samorządowych złożyliśmy dwa wnioski. Mieliśmy prawo złożyć dwa 

wnioski, powiaty mają prawo złożyć po trzy wnioski. Jeden wniosek dotyczy drogi na granicy 

gminy Wielopole Skrzyńskie i naszej - w Małej droga Kociomyśl, my ją tak nazywamy. Ona 

jakby łączy tą drogę z centrum Brzezin z gminy Wielopole Skrzyńskie z drogą powiatową 
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przebiegającą od słynnego domu weselnego na wzgórzu dalej z Dębicą i to jest ważna droga bo 

łączy kilka dróg naszej gminy i Gminy Wielopole Skrzyńskie. Po raz drugi składamy wniosek, 

gdyby się udało to byłoby to niezwykle ważne i cenne przedsięwzięcie. Ta droga jest bardzo 

zniszczona, ma ponad 20 lat, asfaltowa. Swego czasu puszczono tam ruch tirowy i droga została 

przeciążona i zniszczona. Drugą drogą, na którą złożyliśmy wniosek do Funduszu Dróg 

Samorządowych to jest to połączenie komunikacyjne droga na Dziubana jak to nazywamy, 

która by znacząco poprawiła bezpieczeństwo mieszkańców Gnojnicy dojeżdżających ulicą 

Sobieskiego i włączającą się w drogę krajową na wysokości ulicy Sucharskiego. Również 

przypomnę Wysokiej Radzie ale mówię to też i dla mieszkańców Ropczyc, że złożyliśmy parę 

tygodni temu trzy wnioski do rządowego funduszu Nowy Polski Ład. Jest tam jedna droga. 

Trzy wnioski mogliśmy złożyć. Jedną z nich jest właśnie przebudowa naszych ulic w centrum 

Ropczyc, ulic: króla Kazimierza Wielkiego, Krakowskiej i Grunwaldzkiej. Dotyczy nie tylko 

nawierzchni ale wszystkiego co znajduje się pod powierzchnią tych ulic, a ta infrastruktura 

gazowa, wodna, kanalizacyjna ma już bardzo wiele lat, około 40 i byłoby to niezwykle ważne, 

żeby się udało pozyskać środki finansowe. Możemy pozyskać do 95% wartości tej inwestycji. 

Ona jest określona w kosztorysie - 3 500 000 zł. Inny wniosek, na pierwszym miejscu, to 

budowa szkoły w Witkowicach, dla Witkowic, Pietrzejowej i okolic. Tutaj staramy się też  

o kwotę do 80% do kwoty 31 500 000 zł. Taki jest kosztorys na dziś. Niezwykle ważne 

przedsięwzięcie bardzo potrzebne. Ta zabudowa mieszkaniowa w obszarze Kolonii i całych 

Witkowic jest najbardziej dynamiczna w naszym powiecie. Mówię to pod kątem wydanych 

decyzji o warunkach zabudowy i pozwoleń na budowę i duży wzrost liczby dzieci zwłaszcza 

w przedszkolu i w tych klasach pierwszych i ta inwestycja jest konieczna. Zrobiliśmy dużo, 

żeby ją rozpocząć jako samorząd ale w sytuacjach finansowych takich obciążeń jakie teraz są 

bez pomocy rządu, czy środków z Unii Europejskiej, te inwestycje będzie ciężko rozpocząć. Ja 

nie mówię, że nie rozpoczniemy, takie dyskusje podejmiemy na komisjach szczegółowe  

i później wola Rady, zdecyduje pod koniec grudnia, gdy będziemy uchwalali budżet na przyszły 

rok czy rozpoczynamy i w jakim zakresie. Mam nadzieję, że do grudnia będzie rozstrzygnięcie 

właśnie z tego Nowego Polskiego Ładu czy ta decyzja, czy ten wniosek zostanie uznany czy 

nie. I też przypominam, że mamy trzeci wniosek w tym funduszu złożony przez nas - budowa 

sieci wodociągowej w Łączkach Kucharskich czyli trzeci etap, który by już kończył ten 

wodociąg, zamykając go od Okonina na szkole w Niedźwiadzie Dolnej i umożliwiający 

połączenie z lokalnym wodociągiem w Niedźwiadzie, początkowej części dolnej jakby. Zawsze 

wtedy, kiedy w ich wodociągu braknie wody będą mogli kupować wodę miejską. Wysoka Rado 

jeżeli chodzi o inwestycje prorozwojowe, kubaturowe to serdecznie zapraszam państwa 

radnych, macie zaproszenie, jutro sobota o godzinie 10-tej, otwieramy nie powiem, że 

uroczyście ale otwieramy technicznie, nasze targowisko. Zapraszamy tam handlujących na 

stołach, którzy zawsze mogą handlować nadwyżkami warzyw i owoców i nie tylko, ale też 

myślę, że już pierwsi najemcy, z którymi podpisaliśmy umowy po konkursach, w butikach też 

będą rozpoczynali działalność. Od poniedziałku już to fizycznie funkcjonuje. W sobotę 

poświęcimy ten obiekt. Obiekt, który kosztował nas 1 000 900 zł. Przypomnę, że 50% środków 

otrzymaliśmy z funduszy europejskich. Obiekt, który wiele miast powiatowych już zrobiło. 

Wszyscy sobie przypominamy co tam było 20 lat temu - nic, stoły, później była już wiata stara 
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zamontowana i dzisiaj mamy myślę, że bezpieczne, oświetlone, z pełną infrastrukturą wodną, 

sanitarną targowisko. Myślę, że warto go pokazać, zapraszam. I również oddajemy w tych 

dniach w zasadzie to wczoraj, dzisiaj był odbiór techniczny boiska sportowego przy szkole nr 

1 dla dzieci, dla młodzieży i też ważna inwestycja przy współfinansowaniu rządowym. Myślę, 

że jeszcze jakieś tam drobne usterki i za kilka dni dzieci będą mogły korzystać z bezpiecznego 

boiska a nie ze starej, dwudziestoparoletniej nawierzchni asfaltowej, popękanej, gdzie łatwo 

przytrzeć kolano, kostkę czy nawet po prostu jest gorzej grać na twardej nawierzchni dla dzieci 

i młodzieży. Dziękuję moim współpracownikiem za te realizowane przedsięwzięcia, za ich 

przygotowanie. Budujemy dworzec autobusowy. Nie otrzymałem żadnej informacji zwrotnej, 

z wystąpienia i z prośby o wsparcie do pana starosty.  Domyślam się, że pewnie ciężko  

w budżecie starostwa w tym roku. Pan marszałek odpisał, że popiera, dziękuje, że budujemy 

taki ponadlokalny, ponadgminny, gminne centrum przesiadkowe, dworzec ale z powodów też 

braku środków nie może nas wesprzeć. Generalnie to tak jest, że wielcy i ci, którzy mają duże 

pieniądze sięgają w sposób czasami nawet nachalny do naszych kieszeni gminnych, żeby 

dołożyć, dać. Mówiłem o tym przed chwilą ale też są i inne wnioski, a my jak się staramy  

o pomoc tam, gdzie chodzi o kompetencje i zadania ponadgminne a nawet ponadpowiatowe to 

wszyscy twierdzą, że mają węża w kieszeni. Wysoka Rado wodociąg, który budujemy od 

Lubziny przez Przymiarki i Okonin jest na dobrym etapie. Sądzę, że tygodnie nas dzielą, żeby 

tą część oddać. Na pewno już mieszkańcy tej części jakby południowej wzdłuż drogi 

wojewódzkiej w Łączkach Kucharskich mogą realizować podłączenia do tej sieci. Nim te 

przyłącza zrobią to woda w sieci się pokaże i to będzie ważne przedsięwzięcie. Sądzę, że już 

na następnej sesji będziemy informować o zakończeniu. Modernizowaliśmy obiekty szatniowe, 

sportowe, zakończony taki obiekt jest w Lubzinie. Jesteśmy blisko końca na Czekaju, też na 

Czekaju siłownię chcemy zrobić. Jeżeli chodzi o sport to co roku coś robimy i co roku 

modernizujemy  różne obiekty, infrastrukturę, place zabaw, one są ważne. Myślę, że mamy tą 

infrastrukturę niezłą, ciągle to wszystko wymaga napraw, wymiany, obsługi, konserwacji, 

wymaga etatów, środków. Tak trzeba, to wszystko rozumiemy, tyle tylko, że nam ciągle 

podbierają te nasze dochody własne i wkrótce będzie tak, że te dochody własne wystarczą tylko 

na obsługę tego majątku, który mamy przeróżnego. Z tym się trochę nie zgadzam bo byłoby 

dobrze dalej mieć środki własne, żeby decydować, że chcemy na przykład te 20 dróg 

przebudowywać a nie, że możemy złożyć wnioski na dwie drogi, z tego dostaniemy na jedną 

albo nie dostaniemy nic. Tak to jest ze środkami wskazanymi a rząd będzie mówił nic się 

samorządom złego nie dzieje. My im damy środki celowe na pomoc i czemu oni płaszczą. 

Płaczą bo się nam odbiera samodzielność, bo się nam odbiera decyzyjność, bo się nam odbiera 

to co jest istotą w samorządzie, własne środki. Nikt nikogo nie prosi, nie klamkuje i sami tu 

decydujemy w każdej gminie, w 2,5 tysiącach gmin co mamy zrobić. Wysoka Rado mamy też 

sporo różnych projektów na etapie projektów technicznych, na etapie koncepcji, pewnie też 

zapytacie co będzie dalej z tym obszarem PKS-u. Wpierw chcemy dopracować jeszcze zmianę 

tego szczegółowego planu nim zakończymy budowę dworca. Mam nadzieję, że w maju na 

pewno będzie skończony, oddany do użytku, do tego czasu podejmiemy decyzję myślę, że już 

techniczną o likwidacji i rozbiórce dużego dworca, zupełnie niepotrzebnego, który nas dużo 

kosztuje, rocznie sporo ponad 300 000 w utrzymaniu i też zostały prowadzone tutaj pod 
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auspicjami wiceburmistrza rozmowy z właścicielem 42 arów, który jest współwłaścicielem 

teraz całego tego obszaru po byłym dworcu 1,70 ha. Podtrzymane zostały deklaracje o budowie 

obiektu służącego niepublicznej służbie zdrowia. Trochę covid przytrzymał ich decyzję ale jest 

informacja, że w ciągu najbliższych dwóch lat też ta inwestycja będzie powstawać. Więc myślę, 

że to wszystko będzie zmieniało tam ten swój wygląd. My mamy koncepcję szkoły muzycznej, 

sali widowiskowo-sportowej. Mamy też tam koncepcję drugiego budynku, w którym mógłby 

się zmieścić obiekt nowej biblioteki i będziemy chcieli wraz z uchwaleniem budżetu 

podejmować decyzję o projektach technicznych i szukać tych właśnie pieniędzy europejskich  

i rozpocząć te działania. Nie powiem, że w tej kadencji rozpoczniemy fizyczną budowę tego 

obiektu ale to w tym kierunku zmierza, powoli bo to wszystko trwa i przygotowania formalno-

prawne i pieniądze, które czasem są, czasem ich nie ma. Projektujemy też wodociąg, mamy 

wszystkie warunki wydane przez Gminę Dębica i myślę, że do końca roku będzie prawie 

gotowy. Może tylko pozwolenie, nas będzie dzieliło, na budowę tego odcinka wodociągu od 

Dębicy od ich zasobów wzdłuż drogi na Polskę asfaltowej do szkoły, żeby znowu można było 

podłączyć cały wodociąg w Niedźwiadzie Górnej w przypadku, gdyby brakło wody albo gdyby 

się okazało, że woda w instalacji jest wadliwa, można wtedy jeśli chodzi głównie o nasz obiekt 

szkoły nie mieć problemu. Dzisiaj takie problemy się zdarzają. Pojawia się bakteria coli i wodę 

nam zamykają w tej szkole na dzień, dwa, trzy i wciąż grożą palcem, że zamkną na dłużej. 

Więc to jest też wodociąg niezwykle ważny z punktu widzenia oświaty. I przypominam, że 

przy tej szkole do końca listopada powinien być wybudowany parking dla nauczycieli, który 

odciąży ten parking publiczny. Jak już jestem przy Niedźwiadzie to dodam, że będziemy znów 

zapraszać kolejnych właścicieli terenu łąkowego pod przyszły stadion i będziemy negocjować 

pod kątem już kontraktu, może styczeń, luty ale zaczniemy negocjacje i mam nadzieję, że do 

końca roku zakończymy uchwalenie szczegółowego planu, który już otworzy te realne 

możliwości do projektu technicznego i przygotowania się do budowy. Bardzo bym chciał, żeby 

w tej kadencji rozpocząć budowę fizyczną tego stadionu. Z informacji dotyczących ochrony 

środowiska dodam, że podpisaliśmy umowę, o czym mówiliśmy, klastra energetycznego, 

jeszcze raz przypomnę z Gminą Ostrów i Iwierzyce z naszego powiatu, i gminy Powiatu 

Dębickiego czyli z Gminą Dębica i z Gminą Żyraków. To może otwierać nam pewne nowe 

możliwości w zakresie pozyskiwania środków finansowych ze środków Unii Europejskiej. Te 

środki się zacięły ale ja mam nadzieję, że rząd to odblokuje i że pojawią się te możliwości za 

dwa, trzy miesiące. Jeżeli nie te z Narodowego Planu Odbudowy to z tych europejskich 

pieniędzy przynajmniej z nowej perspektywy, która wciąż nie może się rozpędzić. 

Wyczekujemy i dalej nie wiemy na co pójdą te środki. Będą spotkania z mieszkańcami również 

naszych miejscowości w sprawie audytów pod kątem dotacji z tych środków europejskich, 

możemy powiedzieć, że w ramach klastra na dotacje do wymiany źródeł ciepła czyli pomp 

cieplnych plus w połączeniu z magazynami właśnie tego ciepła po to, żeby wyłączyć te 

niekiedy stare kotłownie czy kotłownie w ogóle węglowe a nawet gazowe. Ja powiem tak, nie 

śpieszymy się bardzo bo to nie są stuprocentowe decyzje, to są decyzje trudne dlatego, że jeśli  

mieszkańcy naszej gminy zdecydują się na podpisanie umów z firmą, którą wskazujemy na 

opracowanie tych audytów, które będą potrzebne pod aplikację o te środki finansowe a jakby 

się okazało, że z tych środków europejskich nie pójdą pieniądze na to albo nie na nasze 
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województwo albo na inne obszary to ludzie stracą 300, 400, 500 może i 800 zł i mogą mieć 

pretensje do wójtów i burmistrzów, którzy dają niby rękojmię organizując te spotkania, 

namawiając mieszkańców do przygotowania do tych audytów. To jest kwestia wiarygodności, 

tego się trochę obawiam i to będziemy podkreślali bo niektórzy nasi mieszkańcy, ci w pobliżu 

Gminy Dębica, gdzie już takie audyty się realizuje czy w pobliżu Iwierzyc czy Ostrowa pytają 

a dlaczego w Ropczycach nic się nie robi, a czemu, a bo my chcemy. Powiem tak, że wójtowie 

według mnie trochę przyśpieszyli. Ja bym się tak bardzo nie śpieszył. Teraz nie mamy wyjścia 

bo mamy presję ludzi, mieszkańców. Ja nie chcę, żeby mieszkańcy nasi sądzili, że jesteśmy 

opieszali bo nie dbamy o ich możliwe dochody, o interesy, o ochronę środowiska. Tak nie jest. 

Mam świadomość odpowiedzialności za wiarygodność. Ta wiarygodność legnie nasza  

w gruzach, wójtów i burmistrzów, jeśli by się okazało, że pieniądze nie pójdą a firma chce 

zarobić, ona odbierze pieniądze, zrobi audyty bo to jest ich cel i będzie sobie w Krakowie,  

spijała śmietanę z tego, jakiś tam zysk, a my tu pozostaniemy z problemem ludzi, którzy 

przyjdą, mi powiedzą, jak żeście proponowali żebyśmy te audyty robili to teraz zwróćcie nam 

pieniądze albo wskażcie źródło finansowania, więc ostrzegam, że stąd jesteśmy tak opóźnieni. 

To nie jest opóźnienie, które czymkolwiek szkodzi. Nie ma w ogóle jasnych żadnych kryteriów 

co do terminu i procedur związanych z pozyskaniem tych środków finansowych. Wysoka Rado, 

ja wspomniałem już tutaj o środkach dla stowarzyszeń sportowych, mam informację, że te  

100 000 zostało podzielone. Najwięcej otrzymały największe kluby sportowe Błękitni 32 000  

i klub siatkarski druga liga 34 000, kilka pomniejszych po kilka tysięcy. Dzisiaj rozmawiałem 

również z naszym współpracownikiem, który jest trenerem trzecioligowej piłki nożnej  

w Sieniawie. Miasto i gmina, która jest mniejszym miastem niż nasze. Mają trzecią ligę, wiem 

ile ich kosztuje jako gminę dofinansowanie i sam dzisiaj i od paru lat nie podzielam poglądu, 

że takie miasta jak nasze muszą być aż tak ambitne, żeby mieć trzecią ligę, która kosztuje  

1 000 000 zł. Nasza liga czwarta jest równie dobra. Ona nas kosztuje w granicach 300 000 zł 

rocznie i tak uważamy, że to dużo, sponsorów za dużo nie mamy. Pytałem też trenera jaka jest 

infrastruktura techniczna w Sieniawie, mówi że gorsza dużo od Ropczyc. To my zasługujemy 

na trzecią ligę a oni na czwartą, a nie na odwrót. Więc to też jest powód do satysfakcji bo 

przecież tutaj wraz z czwartą ligą przemieszczają się gromady młodych zawodników, z nimi 

trenerów, sędziów czasem i kibiców, oglądają ten nasz stadion, przyglądają się naszej 

infrastrukturze i miło jest usłyszeć, że ktoś mówi, ładny zadbany, całkiem dobry tyle tylko, że 

nie macie boiska treningowego obok i to jest wielki minus. Chcemy go mieć tylko jakoś nie 

możemy do końca się dogadać z właścicielami przyległych nieruchomości. Skupujemy co roku 

co możemy, żebyście też państwo wiedzieli, że ten budynek w stanie surowym wraz z działką 

kupiliśmy rok temu i na przykład chcielibyśmy w przyszłym roku kupić, będziemy negocjować 

tą najważniejszą, najbliższą działkę ogrodzenia stadionu bo do tego zmierzamy, żeby  

z pieniędzy europejskich z tej perspektywy finansowej zbudować boisko treningowe zastępcze 

pod piłkę nożną,  parę innych boisk, też włącznie z być może krytym kortem tenisowym tylko 

najpierw teren, później proste projekty i szukanie środków finansowych. Chcę powiedzieć, że 

Centrum Sportu ma bardzo wiele majątku na utrzymaniu. To są te w większości wszystkie 

kluby sportowe, płyty, które trzeba kosić co tydzień czy nawet częściej, żeby je utrzymać  

w dobrym stanie, trzeba konserwować, trzeba naprawiać. Basen, rozpoczęliśmy już naukę 
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dzieci z naszych klasy czwartych i piątych z całej gminy, dowozimy finansujemy, proszę też, 

żebyśmy o tym pamiętali bo to są pieniądze nie z subwencji rządowej tylko nasze. Dopłata do 

basenu, transport dzieci, nauka pływania. Chcemy, żeby te dzieci jak wyjdą z naszych szkół 

podstawowych, umiały w sytuacji zagrożenia się ratować czy ratować kogoś innego, żeby na 

studiach czy w innych ośrodkach nie wstydziły się, że pochodzą z takiego miasteczka, gdzie 

nie miały okazji się nauczyć pływać. To jest ten cel, już pomijam cel, który pewnie jest 

najważniejszy w tym wszystkim profilaktyczny i zdrowotny. Zachęcam państwa mieszkańców 

miasta i gminy do korzystania z tego basenu, on nas sporo kosztuje, ciągle go remontujemy  

i w przyszłym roku też koniecznie będziemy musieli zarezerwować pewnie około 1 000 0000 

zł na ten niezbędny remont bo w takiej infrastrukturze wrażliwej, gdzie jest tak wysoka 

temperatura, wilgoć i środki chemiczne to wszystko szybciej się sypie. Technologia się sypie 

bo mury oczywiście są trwałe i wytrzymałe. Wysoka Rado mamy sporo dzieci i młodzieży  

w  różnych orlikach młodszych, starszych, w siatkówce, w piłce nożnej i to wszystko kosztuje, 

trenerzy, transport, wyjazdy, treningi. To są te pieniądze o których przed chwilą mówiłem. 

Myślę, że ważne i jeśli trzeba będzie, jeszcze będziemy szukali środków finansowych, żeby 

tym stowarzyszeniom pomóc. Siatkówka jest ważna. Mamy ją już chyba ponad 15 lat w drugiej 

lidze i uważam, że sprawą naszych ambicji, miasta, jest żeby tą drugą ligę, która jest najwyższa 

ze wszystkich dyscyplin, utrzymać. To kosztuje, ale jej nie będzie jak nie będzie juniorów 

młodszych, starszych, jak nie będą mieli gdzie prowadzić tych treningów, jak nie będzie 

trenerów i  tego zainteresowana. Dziękuję tutaj pracownikom, panu dyrektorowi za pomoc dla 

Centrum Kultury w przygotowaniu dożynek. Jeszcze raz przypomnę, że trafiła się nam idealna 

pogoda, więc wszystko to miało piękny wymiar w sferze merytorycznej i też rekreacyjnej i tym 

stadionem też żeśmy się w ten sposób chwalili. Przygotowanym, zabezpieczonym, a że na drugi 

dzień było tam trochę pracy i jakiś mały armagedon to sobie wszyscy poradzili i też za to 

wszystkim służbom naszym a przede wszystkim pracownikom centrum sportu dziękuję. 

Dziękuję pracownikom Centrum Kultury na czele z panią dyrektor Sylwią Ruszel i dziękuję też 

wszystkim innym służbom i w urzędzie, ale przede wszystkim społecznikom. Jakby nie było 

państwa sołtysów, przewodniczących osiedli, państwa radnych, którzy wspierali te zespoły 

dożynkowe, inspirowali do tego, żeby się po wsiach, po osiedlach spotkać się, przygotować ten 

wieniec, wymyślić, zorganizować drużynę, zorganizować występy i podbudować koła 

gospodyń wiejskich, żeby chciały przyjechać z naszymi  regionalnymi potrawami i to wszystko 

zaproponować to nie byłoby tego pięknego widowiska, które nas w jakiś sposób łączy i łączy 

mieszkańców naszych sołectw i osiedli. I to jest główne przesłanie i to był nasz główny cel i te 

środki finansowe, które żeśmy przeznaczyli na całość tego wszystkiego w granicach pewnie 

180 000 zł warto wydać bo to jest promocja a promocja kosztuje. Kultura. Na stadionie było 

połączenie działań Centrum Kultury i Centrum Sportu, maraton fitness. Warto, jeszcze raz 

podkreślam, korzystać z różnych propozycji ruchu i w integracji z innymi korzystać z tych 

naszych różnych obiektów. Jest okres teraz już września, gdzie jest wiele grup stałych, stałych 

form pracy artystycznej, nabory, przygotowania w domach kultury. Mamy niezwykle bogatą 

infrastrukturę materialną 5 domów kultury, jeszcze raz to porównuję do Sędziszowa, gdzie jest 

jeden dom kultury, mamy sieć bibliotek, nie ma co porównywać do ościennych,  pomniejszych 

gmin, gdzie jest jedna biblioteka i tyle. To nas wszystko kosztuje ale to jest miasto,  kultura, 
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sport, to są zwykle wydatki w łańcuchu perspektywicznym, wiele lat na to wpływa. Szkoła 

muzyczna jest najlepszym przykładem, gdyby jej nie było to najprawdopodobniej nie byłoby 

zaplecza dla orkiestry dętej i ciągłości, trwałości a wielu uzdolnionych młodych ludzi po szkole 

naszej muzycznej kończy szkoły średnie muzyczne, kończy studia, jest nauczycielami, 

artystami grającymi w filharmoniach ale też i po prostu zwykła praca jako organisty. Jeżeli 

chodzi o pracę biblioteki uzupełniamy kulturę artystyczną tą kulturą stałą, zakup książek, ich 

opracowanie, wypożyczanie, spotkania z ciekawymi ludźmi, z autorami, z pisarzami, 

współorganizacja poprzez wystawy, zapraszanie dzieci i młodzieży, to jest cel pracy biblioteki 

i pracy bibliotekarek i za to też dziękuję pani dyrektor, współpracownikom i to wszystko dobrze 

oceniam. Wysoka Rado, pomoc społeczna ostatnia nasza jednostka organizacyjna, niezwykle 

ważna bo jak to mówiliśmy wielokrotnie od kilku lat z uwagi na program zasiłek wychowawczy 

500 plus to jest dział, który ma najwięcej środków finansowych w naszym budżecie, więcej 

dużo niż oświata. Te pieniądze są wydaje mi się dobrze wydawane, nie mamy za dużo, czy 

bardzo niewiele decyzji nietrafnych, które byłyby wetowane czy podważane przez sąd 

administracyjny a każdy, kto taką decyzję otrzymuje, do kolegium samorządowego  

w Rzeszowie się może odwołać. Wspieramy rodziny wielodzietne, wspieramy rodziny,  

w których są dzieci z różnymi problemami. Wspieramy dzieci w szkole, poprzez pomoc 

społeczną, z wyżywieniem, o niższych dochodach, wspieramy ludzi samotnych, którzy są  

w trudnej sytuacji zasiłkami celowymi wtedy, kiedy zdarza się pożar czy burza. Są dzisiaj 

zjawiska  błyskawicznej powodzi. W pewnym obszarze spada gwałtowny deszcz, tak 

gwałtowny, że z okolicznych pól zbiera taki namuł, że zalewa po prostu do wysokości 60 cm, 

w innym miejscu wspaniała pogoda. Mamy zjawiska, o tym mówimy na tych spotkaniach, na 

przedostatniej sesji, która miała pierwszy punkt związany z zagrożeniem popowodziowym. 

Chcę państwu powiedzieć, że ja uchwałę Wysokiej Rady z krótkim swoim komentarzem 

przesłałem do wielu instytucji. Przede wszystkim do Polskich Wód, do starosty, do marszałka, 

do parlamentarzystów, do radnego wojewódzkiego, do wojewody i do ministerstwa 

właściwego wedle kompetencji. Oczekuję odpowiedzi, może nie parlamentarzystów i może nie 

radnych ale organizacji państwowych - Polskich Wód, ministerstwa i wojewody. Dzisiaj 

wpłynęła odpowiedź wojewody. Mógłbym państwu zacytować a przynajmniej zacytuję 

ostatnie zdanie, pani wojewoda podpisana pisze tak: Ponadto zwracam uwagę, że również 

jednostki samorządu terytorialnego mają możliwość zaangażowania się w realizację zadań 

związanych z ochroną przeciwpowodziową. Zgodnie z artykułem 228 ustawy Prawo wodne 

jednostki samorządu terytorialnego mogą ponosić koszty inwestycji prowadzonej na wodach 

stanowiących własność Skarbu Państwa, koszty inwestycji w zakresie urządzeń wodnych oraz 

koszty utrzymania tych wód lub urządzeń wodnych. Wysokość kosztów inwestycji oraz koszty 

utrzymania wód lub urządzeń wodnych ponoszonych przez jednostki samorządu terytorialnego 

określa się w porozumieniu do zawarcia, którego są upoważnione właściwie jednostki 

samorządu terytorialnego oraz Wody Polskie. Inaczej pani wojewoda pouczyła mnie, że jak 

chcecie przyśpieszyć jakieś inwestycje to finansujcie. Tylko z czego, ja się pytam pani 

wojewody i wszystkich przedstawicieli państwa jak okroiliście nam w ostatnich latach nasze 

dochody i jeszcze straszycie, że nam odbierzecie. To są wydatki idące nie w setki tysięcy tylko 

w miliony. W setki tysięcy pomagamy. Przykład przed chwilą mówiłem 250 000 - panu 
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marszałkowi, czy dzisiaj decyzja Wysokiej Rady 400 000 panu staroście ale już pomagać 

skarbowi państwa dla którego wydać kilka milionów żaden problem, czy nawet 2 miliardy 

Czechom zapłacić za odszkodowania, żaden problem to po prostu wywieramy presję  

i oczekujemy odpowiedzi. Kończąc chcę jeszcze raz przypomnieć, że realizujemy na terenie 

miasta i gminy program profilaktyki zdrowotnej 40 plus. Bardzo proszę i zachęcam państwa 

radnych i obecnych tutaj przewodniczących osiedli, sołtysów, żeby informować w terenie, że 

otwarliśmy od kilku dni stanowisko nowe pracy samodzielne z oprzyrządowaniem w zakresie 

spraw, które są instrumentem do tego, aby można było elektronicznie zgłaszać swoje wnioski 

do badań, rejestrować je centralnie i uzyskiwać skierowanie do choćby Medyka, który tutaj na 

tym terenie gotów jest przyjechać w różne miejsca jeśli będzie tych skierowanych osób 40 parę. 

A więc jak ktoś nie jest w stanie, nie ma założonego Indywidualnego Konta Pacjenta, nie wie 

jak to zrobić to podsyłajcie do urzędu, służymy pomocą, tak samo jak służymy pomocą  

w programie Czyste Powietrze pozyskiwania środków finansowych na ekologiczne sprawy 

związane z wymianą pieców, z dociepleniem i ect. Pomagamy, są efekty ale wciąż trzeba 

informować. W ostatnim zdaniu chcę poinformować, że pisemnie poprosiłem państwa sołtysów 

by zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim zechcieli ogłosić zebrania sołeckie, w przedostatnią 

niedzielę września. Mamy termin ustawowy do końca września. To jest ważne spotkanie, 

przygotujemy państwu trochę informacji. Musicie podjąć decyzję o podziale środków na 

przyszły rok z funduszu sołeckiego, a przy okazji zapraszam państwa, raz jeszcze, sołtysów  

i przewodniczących osiedli przed tym zebraniem w piątek o godzinie 15-tej na świetlicę  

w Urzędzie Miejskim. Parę informacji przekażę pod kątem mieszkańców waszych sołectw  

i nasza rozmowa, myślę, że w 40 minut się zamkniemy też, żeby państwa trochę przygotować 

do spotkań z mieszkańcami bo te spotkania są w jedną niedzielę wszędzie i my nie będziemy 

tam uczestniczyć, to już jest na głowie państwa sołtysów. Natomiast myślę, że jeśli się nic nie 

zmieni w zakresie obostrzeń epidemiologicznych związanych z covid nałożonych przez 

sanepid czy ministra zdrowia to od połowy października chcielibyśmy do końca listopada 

przeprowadzić po raz pierwszy od półtora roku spotkania środowiskowe konsultując przyszły 

budżet, który być może na początku tych konsultacji będzie dla nas nieznany ale przynajmniej 

byśmy zebrali oczekiwania i potrzeby, umożliwili wymianę informacji bezpośredniej, fizycznej 

z mieszkańcami. Jeżeli będą pytania to ja i moi współpracownicy obecni służymy odpowiedzią. 

 

 

6. 

Przewodniczący Rady poinformował, że: W e-sesji Wysoka Rada otrzymała lub otrzymuje 

informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Ropczyce za pierwsze półrocze 2021 roku, 

informację o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury 

Gminy Ropczyce oraz informacje o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Ropczyce za pierwsze półrocze 2021 roku. Również w e-sesji jest informacja i podziękowanie 

od Zarządu Stowarzyszenia Pamięć Kapłanów Katyńskich, co dotyczy uchwały odnośnie 

nadania nazwy ulicy.  
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Radna p. Teresa Rachwał – Ja chciałam pewne podziękowania skierować do pana burmistrza. 

Mieszkańcy Łączek Kucharskich zwrócili się do mnie z podziękowaniami, ponieważ nie mają 

swojego radnego ale są bardzo wdzięczni za inwestycję, która została podjęta i która jest  

w trakcie a mianowicie za budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej Tuszyma-Wiśniowa- 

Ropczyce. Ten odcinek jest w miejscowości Łączki Kucharskie, więc bardzo są wdzięczni za 

tą troskę o bezpieczeństwo całej gminy, że mimo, że ta droga jest we władaniu Podkarpackiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich to, że jednak samorząd troszczy się o mieszkańców całej gminy 

i o ich bezpieczeństwo, że tam będzie zatoka też autobusowa, że będą balustrady co na pewno 

poprawi bezpieczeństwo użytkowników tej drogi. Kolejne podziękowania to takie, ponieważ 

pan burmistrz powiedział, że 2 000 000 zostało w tym czasie ostatnio  wygospodarowane na to, 

aby poprawić nasze drogi na terenie całej Gminy Ropczyce i dziękujemy, że właśnie w tych 

środkach również znalazło się nasze osiedle, za co bardzo dziękujemy, jest to droga na 

Zymroza, została ona utwardzona, jest już obecnie wykonana. Następna droga na Świdra, droga 

bardzo też ważna, ponieważ jest to odcinek, łącznik ulicy Zielonej z ulicą 3 Maja i  mieszkańcy 

bardzo uczęszczają tą drogą. Została ta droga poszerzona, odprowadzenie wód właśnie przez 

jumby, jak również zatoki i mijanki, gdzie poprawi na pewno to bezpieczeństwo, gdzie 

uczęszczają do kościoła, do szkoły dzieci i do pracy tak, że bardzo serdecznie są mieszkańcy 

wdzięczni ale jednocześnie, panie burmistrzu proszą o punkty oświetleniowe jeszcze na tej 

drodze właśnie, ponieważ jest to droga często uczęszczana, tam dzieci też chodzą tą drogą do 

kościoła, zwłaszcza właśnie w takim czasie, w październiku, kiedy jest różaniec. Pięknie się 

świeci cała ulica Zielona, za co bardzo dziękują ale jeszcze ten odcinek tej drogi jakby się udało 

do 3 Maja zaprojektować to zwracamy się z prośbą gorącą. Również serdeczne podziękowania 

też kierujemy za to, że pod krzyżem Trzeciego Tysiąclecia na tym odcinku została utwardzona 

droga, a jednocześnie ksiądz Wojciech Styczyński kustosz Krzyża Trzeciego Tysiąclecia kazał 

podziękować panu burmistrzowi, że udało się jeszcze tam utwardzić parking przy tej właśnie 

drodze, przy krzyżu. Bardzo wielu tam turystów, pielgrzymów i w ogóle osób przyjeżdża pod 

ten krzyż. Jest to naprawdę atrakcyjne miejsce, zalicza się, że to jest najwyższy, drugi w Europie 

ten krzyż a jeżeli chodzi o  platformy widokowe to w pierwszej dziesiątce na Podkarpaciu. 

Wiele osób tam przyjeżdża i na pewno to poprawi estetykę, poprawi dobre funkcjonowanie 

tego miejsca i bardzo serdecznie wyraża wdzięczność a jednocześnie, ponieważ 19 września 

jest odpust pod Krzyżem Trzeciego Tysiąclecia zaprasza wszystkich mieszkańców gminy i nie 

tylko do uczestnictwa.  

 

Radna p. Maria Golenia - Ja chciałabym się zwrócić do państwa i nie tylko nas tutaj ale 

wszystkich oglądających w związku z tym, że wiemy jaka jest sytuacja i ma być zamknięta 

przychodnia na górce nasza zozowska, w związku z tym, że tak jak rozmawialiśmy z panem 

dyrektorem nie ma możliwości znalezienia lokalu może byśmy wszyscy, jakieś możliwości 

znaleźli, może ktoś ma  propozycję gdzieś wynajmu swojego mieszkania. Taki apel po prostu 

do mieszkańców, do nas wszystkich. Pan starosta rozmawiał z różnymi instytucjami, nie ma 

możliwości pozyskania takiego lokum. Może ktoś ma mieszkanie na wynajem, które można by 

było dostosować właśnie do potrzeb przystosowania gabinetów. Natomiast niestety 700 

pacjentów, którzy są zapisani do przychodni na górce, którzy chodzą na fundusz niestety ale 
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będą pozbawieni tych lekarzy. Jeszcze przez ten miesiąc tylko ma istnieć ta przychodnia. 

Później niestety już będzie przeznaczona też pod działalność medyczną ale inną zupełnie. 

Natomiast jakby się udało to myślę, że byłaby szansa, żeby to utrzymać, tym bardziej że osiedle 

na górce dalej się rozbudowuje bo powstają nowe bloki. Chyba, że po prostu chodzi o to, żeby 

to wszystko zlikwidować. NZOZ-y się rozbudowują wiemy, może chodzi o to, żeby przejąć 

tych pacjentów. Nie wiem, to jest takie dziwne bo każdy potrzebuje lekarza zwłaszcza jeszcze 

w tych czasach. Tam mieszka dużo osób starszych, dużo matek z dziećmi. Przez x lat ta 

przychodnia tam istniała bo wcześniej była w Spółdzielni Mieszkaniowej, później była  

w budynku policji, żeby się nie znalazło gdzieś na osiedlu dwa gabinety to aż dziwne szczerze 

powiedziawszy. Dlatego z takim apelem występuję, gdyby ktoś miał jakiś apartament nawet 

podwójny pod wynajem może by się gdzieś znalazło nad Lewiatanem na ulicy Udzieli, tam 

wiem też jest takie pomieszczenie. Zgłaszajcie takie sprawy do dyrektora ZOZ-u. Myślę, że 

byłoby to do załatwienia jeszcze przez ten okres jednego miesiąca. A jeszcze przy okazji jak 

jestem przy głosie skoro podjęliśmy uchwałę odnośnie konsultacji społecznych dotyczących 

granic naszego osiedla to ja już serdecznie zapraszam w czwartek na godzinę 19-tą do domu 

kultury mieszkańców osiedla Witkowice na takie spotkanie.  

 

Radny p. Henryk Kędziora - W tym momencie, to powinienem uczynić na poprzedniej sesji ale 

składam teraz w imieniu swoim własnym jako radny, kolegi radnego Darka Mormola, gdzie 

jeszcze w poprzedniej kadencji aplikowaliśmy o parking na Udzieli przy 6, za niego bardzo 

dziękujemy. On został oddany miesiąc temu, to się skończyło pozytywnie. Chciałbym teraz 

zwrócić się do pana burmistrza w innej sprawie. Tu jakby powielę sprawę, to co przestawiła 

przed chwileczką wiceprzewodnicząca pani Maria Golenia odnośnie przychodni na górce. Ja 

powiem taki przytyk do tego, że szkoda, że to dopiero za 5 dwunasta. To należało zrobić 3 

miesiące temu. Jak wiemy z dniem 30 września kończy się najem przychodni Narodowego 

Funduszu Zdrowia czyli ZOZ-u ropczyckiego na Armii Krajowej w budynku w prywatnym. 

Kiedyś ten budynek był spółdzielczy, tu bym powiedział tak, sprawa spółdzielni, stało się jak 

się stało, sprzedali bo mógł służyć społeczności lokalnej, spółdzielczej i nie tylko. Dzisiaj jest 

taka sprawa, że należy zrobić wszystko, żeby jednak to utrzymać. Pewno, że w tym budynku 

nie wiem czy jest jeszcze szansa. Tam jest zapisanych 700 osób. To jest armia ludzi. Nie da się 

nagle, żeby tych ludzi pozbawić takiej opieki bo się tłumaczy, że lokalowe, że przynosi straty. 

Jak może przychodnia przynosić straty, przecież ona nie jest zapisana, że ma być przynosząca 

zyski. Jest taka prośba bo może to akurat będzie precedensem, że być może się okaże, że gdzieś 

w innej miejscowości w ramach naszego ZOZ-u, że też wykażą, że przychodnia przynosi straty 

bo będą jakieś kłopoty lokalowe i też będzie dążenie do tego, żeby ją zlikwidować. Być może 

moje są wizje kasandryczne ale nie zaszkodzi popatrzeć w ten sposób naprzód i dlatego tutaj 

prośba jest do pana burmistrza, aby w ramach naszej społeczności lokalnej, naszych radnych, 

samorządu miejskiego  być może pomógł w tych negocjacjach, w poszukiwaniu, starostwu. 

Wiadomo, że służba zdrowia jest w gestii starostwa i to od nich zależy. Tam mają decydentów, 

mają swoich ludzi, gdzie powinni prowadzić mediacje w tej sprawie, żeby tą sprawę rozwiązać 

z korzyścią dla ludzi. My płacimy podatki, funkcjonują z naszych podatków i o tym powinni 

pamiętać. Tu jeszcze raz prośba do szanownego pana burmistrza, jak wcześniej sprawa 
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zakończyła się happy endem chciałbym, żeby ta też się zakończyła z happy endem dla dobra 

nas wszystkich.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał - Ja w imieniu parafian ropczyckich chciałem serdecznie 

podziękować za przekazane 30 000 na renowację organów, które dosyć długo stały. Pamiętam 

jak one pięknie grały bo już w Ropczycach jestem dosyć długo. Z tego miejsca dziękuję też 

księdzu prałatowi doktorowi Mazurowi, że podjął decyzję o odnowie tych organów.  

W Kościółku już udało się naprawić, przeprowadzić renowację, grają pięknie, organizowane są 

koncerty i myślę, że przy takiej pomocy, może uda się jeszcze skądś zdobyć finanse, uda się po 

te organy naprawić. Jeszcze chciałem przy okazji podziękować panu burmistrzowi  

i kierownikowi Arkowi za odcinek chodnika, który dzisiaj właśnie zaczął się na ulicy Monte 

Cassino. Szczególnie ten odcinek, który jest na łuku, bardzo ostry zakręt, niebezpieczny, dzieci 

biegają po ulicy. W tej chwili będzie bezpieczniej bo będą już chodzić po chodniku i za to 

również dziękuję. I jeszcze prośba, przypomnienie bo kiedyś się zwracałem o możliwość 

wykonania projektu, bo na razie nie mówię o wykonaniu tylko projektu, oświetlenia od ulicy 

Polnej, ten odcinek, gdzie w tej chwili powstaje chyba 12 nowych domów, dużo małych dzieci. 

Odcinek ciemny całkowicie, chociaż wiem, że to nie jest nasza droga, tylko to jest droga 

serwisowa ale na generalną dyrekcję na pewno nie mamy co liczyć, a to są nasi mieszkańcy,  

i w ten sposób byśmy im zabezpieczyli w jakiś sposób bezpieczeństwo chodzenia. Proszę na 

razie o projekt.  

 

Radny p. Jan Rydzik -  Ja chciałem się odnieść do kwestii zamknięcia tej przychodni na górce. 

Temat bardzo gorący. Każdy ma jakieś propozycje i chciałem poinformować, że 3 miesiące 

temu początkiem lipca do dyrektora ZOZ-u wpłynął wniosek o zamknięcie przychodni, wysłał 

właściciel przychodni umowę wypowiedzenia. Jestem w komisji społecznej zdrowia ZOZ. 

Spotkaliśmy się 2 razy w miesiącu chyba sierpniu i była uchwała o tej likwidacji, zamknięcia 

tej przychodni. Negatywnie te uchwały przyjęliśmy tak, że nie chcieliśmy likwidować tej 

przychodni. Różne były propozycje przeniesienia czy szukania pomieszczeń. Byłem w tej 

sprawie także u pana burmistrza osobiście. Też prosiłem go czy gmina nie ma gdzieś na górce 

pomieszczeń i dzwonił pan burmistrz, też się do tego przychylił, po rozmowach a prosiłem go 

o to czy by jeszcze nie porozmawiał o niewypowiedzeniu tej umowy okazało się, że sprawa 

jest przesądzona, umowa została podpisana z innym panem, który tam prowadzi działalność. 

Tak, że na tym etapie pan burmistrz mnie poinformował, że nic nie będzie z tego. Jeszcze 

dzwoniłem do niego i później burmistrz też do mnie oddzwonił, proponował mi jeszcze różne 

propozycje od właścicieli tego lokalu. Proponowałem, że można by przenieść tę przychodnię 

na komendę powiatową, tam gdzie dawniej się znajdowała. Na radzie społecznej pan dyrektor 

ZOZ-u osobiście dzwonił do komendanta, pani Marysia chyba uczestniczyła w tym czasie też 

na tej komisji, pan komendant się nie godził. Ja ze swojej strony zaproponuję panu staroście, 

udam się osobiście do niego czy nie pojechać jeszcze do komendanta wojewódzkiego  

i porozmawiać z nim bo ten budynek jak się orientuję został przekazany nieodpłatnie 

komendzie powiatowej. Ten budynek nie był przez komendę budowany ale to już inne są 

sprawy, nie będę wnikać w szczegóły i ten budynek jest na tyle duży, niedużo mniejszy może 
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od przychodni w Ropczycach tak, że chyba myślę, że wszyscy pracownicy komendy czy 

policjanci jakby udostępnić z powrotem ten lokal, by się na pewno pomieścili, tam teraz 

znajdują się policjanci dzielnicowi. Zobaczymy co się da zrobić. Dzisiaj o 13-tej sesja  

w powiecie, uczestniczyłem w tej sesji i rada powiatowa i zarząd negatywnie, bo była uchwała 

kto jest za likwidacją, kto jest przeciw, wszyscy opowiedzieli się, żeby nie likwidować tej  

przychodni. Po prostu zobowiązali dyrektora do szukania pomieszczenia, żeby tę przychodnię 

utrzymać. Na dzień dzisiejszy taka prawda jest, że końcem września nie będzie tam przychodni. 

Jakoś trzeba cierpliwości i może coś się da zrobić. Pan starosta w swoim wystąpieniu mówił, 

że padła propozycja od prezesa TBS-u pana radnego powiatowego, gdy zostanie wybudowany 

budynek mieszkalny na osiedlu Mehoffera będą tam pomieszczenia na dole, może by coś się 

dało tam wykombinować, że tam może by była przychodnia. Taka propozycja prawdopodobnie 

padła i wiadomo, że to kawałek jest odległości od mojego osiedla, na Armii Krajowej, 

Mehoffera ale jakby coś było na rzeczy to też  każde pomieszczenie jest dobre. Tylko, że tutaj 

jest kwestia pewnie 2-3 lat, 2 lata na pewno niczym to wszystko powstanie. Ja bym miał jeszcze 

też prośbę do pana burmistrza jak tutaj się też zwracali, żeby może jeszcze szukać. Ja też będę 

się starał i pytam się bo ja jestem na co dzień zaczepiany, nie, zaczepiany może złe słowo przez 

mieszkańców i wiadomo, że tam jest tak jak było powiedziane ponad 600 pacjentów zapisane. 

Będę się starał też wypytywać o  jakieś lokale jakby ktoś miał to bardzo bym był rad. Jeszcze 

poza tym mam dwie prośby albo sprawy. Panie burmistrzu w ramach tej wymiany oświetlenia 

ulicznego czy jest przewidziana wymiana oświetlenia na osiedlach tych lamp osiedlowych czy 

tylko lampy uliczne bo ja zgłaszałem to już dziesiątki razy na moim osiedlu Piłsudskiego bo 

tam co jakiś czas, co wymienią żarówki to zaraz wszystko się pali. Teraz okres jest jesienny  

a potrzebne jest oświetlenie. Jeszcze jedna sprawa, już zgłaszałem kilka razy, droga, żeby 

wyasfaltować od Armii Krajowej 1, bloku, w stronę garaży spółdzielczych, koło 

wymiennikowni PEC-u jest w opłakanym stanie. Jakby można było jakiś tam dywanik położyć, 

bo naprawdę jest krytyczna ta droga. Tam niewiele metrów jest kilkadziesiąt, może kilkanaście. 

W imieniu przewodniczącego Skórskiego prosił, żeby przekazać burmistrzowi podziękowanie 

za pieniążki, które zostały na kluby sportowe 125 000 przekazane.  

 

Radny p. Arkadiusz Kutkowski - Ja bardzo króciutko ale to w odpowiedzi na pana kierownika 

przekazaną informację, wcześniejsze pytania. Z informacji o przebiegu wykonania budżetu za 

2021 nie ma tych danych, o które pytałem, bo ja nie pytałem o szczegóły ile co wynosi tylko 

czy da się wyodrębnić z systemu koszty obsługi odbioru i zagospodarowania bioodpadów  

i popiołu i takie drugie też było jakie są przewidywane koszty zakończenia roku w porównaniu 

do zebranej składki do ogłoszonego przetargu. Ja myślę, że zwrócę się na piśmie do pana 

kierownika. Pozwoli to później łatwiej gdzieś tam negocjować i ustalać składkę.  

 

Przewodniczący Rady - Na zakończenie panie burmistrzu, ja w imieniu swoim i w imieniu 

mieszkańców Lubziny dziękuję za kolejny fragment drogi asfaltowej, w imieniu mieszkańców 

Przymiarek, bardzo są zadowoleni. Na pewno to poprawi bezpieczeństwo. W imieniu swoim, 

w imieniu ich, jeszcze raz bardzo dziękuję.  
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Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - (Odpowiedzi, wyjaśnienia na zgłoszone sprawy 

różne) W zasadzie to były wnioski, wnioski, informacje pozapisywałem, pozapisywaliśmy bo 

jesteśmy tutaj jako kadra kierownicza od tego, żeby wszystkie państwa uwagi, wnioski czy 

sugestie zapisać i później je poddać analizie i realizacji. W zasadzie to powinienem tylko 

odpowiedzieć panu radnemu Janowi Rydzikowi na drugie pytanie, to jest krótka odpowiedź. 

Tak, na całym osiedlu Świętej Barbary a więc wszędzie będą wymieniane wszystkie punkty 

oświetleniowe i wiele również fizycznie lamp bo są zbyt stare, skorodowane i zniszczone, 

będzie oczyszczonych, przemalowanych, więc tak myślę, że już ten problem który pan zgłaszał 

i z którym były rzeczywiście jakieś problemy techniczne zniknie. Natomiast co do pierwszej 

pańskiej wypowiedzi to panie Janku ja się nie zgadzam z tego typu charakterem wypowiedzi. 

Pan w tej swojej wypowiedzi dość długiej o braku za chwilę tej placówki służby zdrowia, 

publicznej na osiedlu Świętej Barbary wynikało, że najgorszym złoczyńcą jest Burmistrz 

Ropczyc. Tak nie jest. Jeszcze raz podkreślam, że to jest oczywiście jak tu było  

w wystąpieniu pani przewodniczącej Marii Goleni podkreślone  kompetencja dyrektora  

ZOZ-u i też prawnie starostwa ale ja przed pańskim pytaniem przed wystąpieniem pana do 

mnie już dawno wystąpiłem wcześniej pisemnie z pewnymi propozycjami do pana dyrektora 

ZOZ-u jak również do pana starosty. Odpowiedzi nie dostałem na piśmie. Panu 

przypomniałem, że podejmę jeszcze rozmowy bezpośrednie, co uczyniłem. Pytany przeze mnie 

właściciel czy ktoś z nim bezpośrednio rozmawiał z osób kompetentnych jak dyrektor ZOZ-u 

czy pan starosta powiedział, że nikt. Tylko ja rozmawiałem z nim dwukrotnie i wcale nie 

musiałem, to po pierwsze. Po drugie tam chodziło o przebitkę finansową. Po prostu należało 

dopłacić. Jak ZOZ nie ma bo tu słusznie zauważono, że przecież nie jest firmą, która ma 

przynosić zyski to może należy zwolnić część tych ludzi w obsłudze technicznej, choćby 

szpitala sędziszowskiego, o których się mówi, że 1/3 zupełnie niepotrzebnych, że tam pracuje 

pół Gnojnicy Woli mieszkańców. Przepraszam za tutaj użycie nazwy tej wsi ale użyłem nazwy 

sołectwa. To są duże pieniądze. Ja w rozmowie niedawno z lekarzami tego szpitala 

dowiedziałem się trudnych informacji, że dzisiaj zamyka się szpitale nie dlatego, że nie ma 

sprzętu czy, że za mało jest oddziałów, zamyka się szpitale bo nie ma lekarzy. Ten szpital panie 

Janku bo pan nas reprezentuje w służbie zdrowia jest pan członkiem Rady Społecznej ZOZ-u, 

być może to powinienem być ja, zastępca albo przewodniczący rady ale pan reprezentuje, pan 

nas od czasu do czasu powinien poinformować, pan jest tam przedstawicielem miasta i gminy 

to powiem panu tak, że za chwilę nie zamkną jak teraz się to czyni przychodnię na górce tylko 

zamkną cały szpital bo przez ostatnie lata, ja nie mówię, że to jest wina tylko starosty Darłaka 

nie zadbano o kadrę lekarską, która jest na progu emerytury, za progiem emerytury a jeszcze 

pracuje, już mówi nie dajemy rady, nie będziemy pracowali a ci, którzy już osiągają wiek 

emerytalny mówią dobijamy i szkoda zdrowia mimo, że dobrze zarabiają, to jest prawda, nie 

zadbaliśmy o młodych lekarzy, nie zadbaliśmy o średnich lekarzy, jest dziura pokoleniowa w 

całym naszym ZOZ-ie, że za chwilę pozamykamy wiele specjalizacji a szpital jak sobie  

w najbliższych trzech, czterech latach z tym powiat nie poradzi i dyrektor ZOZ-u,  to nam 

zamkną ten szpital, który jest bardzo potrzebny z punktu widzenia bliskości rodziny i osób, 

które się tam znajdą. Mówię z goryczą dlatego, że ja sam jestem w takim wieku, że mogę tam 

być zawsze, jutro pacjentem. Chciałbym, żeby ten szpital był. Więc tak jest z tą naszą placówką 
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jak coś brakuje w pieniądzach to tniemy tam, gdzie są największe koszty i wytłumaczenie jest 

bardzo proste. Jeśli była ta placówka 5 lat w policji to niech teraz policja cofnie tych urzędników 

z tego biura na te 2 lata a za 2 lata deweloper buduje blok, za 1,5 roku blok będzie gotowy, 

który będzie miał 400 m2 powierzchni użytkowej pod różne formy i developer pyta kto zgłasza 

propozycje w zakresie wynajmu za 2 lata, czy za 1,5 roku to dajcie to. Wystarczy wstępną 

umowę podpisać czy nawet wstępne zapotrzebowanie na powierzchnię jaką chce. Mówiłem 

panu, panie Janku telefonicznie, że dotychczasowy właściciel tego obiektu, w którym jest ta 

przychodnia jeszcze na górce mówi tak, niech starosta czy dyrektor ZOZ-u podpisze ze mną 

wstępne porozumienie na jednej kartce, że chce mieć za rok 70-80 m2 powierzchni 

dobudowanej przy tym obiekcie to ja to wybuduję, tylko niech to zrobi. Pan mówi nie ale ja tak 

z nim rozmawiałem i to panu mówiłem. Dlatego tylko o tym mówię, że z pańskiej wypowiedzi 

jak jej słuchałem to miałem taki obraz, że jestem tym najgorszym, który przyczynił się do 

likwidacji tej przychodni a tak nie jest. Jeżeli chodzi o inne pytania to wszystkie wasze wnioski 

będziemy brali pod uwagę i mam nadzieję, że również rozważymy projektowanie tej drogi 

zbiorczej. Panie przewodniczący, panie prezesie, nie będę wymieniał więcej funkcji ale wiem, 

że pan dba o tą infrastrukturę z tamtej strony i bardzo dobrze tak, że myślę że nad tymi 

wnioskami się pochylimy.  

 

Radny p. Jan Rydzik - Panie burmistrzu, ja nie mam do pana pretensji, że jest pan jakimś nie 

wiem całym złem. Ja naprawdę udałem się do pana i jestem wdzięczny, że pan mnie wysłuchał 

i jakieś propozycje poddał i przedstawiłem te propozycje też na radzie społecznej, nie wiem 

pani Marysia chyba była, to słyszała a z tego co wiem później jeszcze dowiadywałem się przed 

tą przychodnią jak tam jest z tym gruntem. Ten plac przed przychodnią, przed tym budynkiem 

i tam nie wiem 70 metrów nie za bardzo ale może ja się nie orientuję, nie wiem. Jeszcze raz 

przepraszam chyba, że źle pan mnie zrozumiał ale nie było w mojej intencji pana obrażać. Jak 

obraziłem to przepraszam jeszcze raz. Jeszcze jedna rzecz, że nikt nie rozmawiał. Dzisiaj 

usłyszałem na tej sesji, że była propozycja też jak chodzi o czynsz to nie chodziło o pieniądze, 

że za mało płacili, trzeba więcej to dadzą więcej, nie chodziło o to, że straty przynoszą bo 

summa summarum jakoś to by pokryte było tylko, że właściciel kategorycznie wypowiedział 

umowę i nie chciał słyszeć o dalszej współpracy i tyle.  

 

Przewodniczący Rady - Temat bardzo ważny i bardzo tutaj cieszę się, że podjęty został, 

natomiast tak siedzę, przysłuchuję się wypowiedzi pana Rydzika. Ja uważam, że należy się tym 

ludziom to co pan Heniu powiedział te kilkaset osób, które mieszka na górce, nie wszyscy są 

mobilni, nie wszyscy jeżdżą samochodami, na Wyszyńskiego nie pojadą a z drugiej strony 

myślę sobie tak, niech każdy robi swoje, będziemy robić chodniki za starostę, będziemy robić 

chodniki za marszałka a kto za nas będzie robił. Ja uważam, że każdy się powinien skupić na 

swojej pracy, na swoich kompetencjach i na tym do czego poszczególny szczebel samorządu 

został powołany. Natomiast ta sprawa jest bardzo ważna i szukajmy rozwiązań na tyle na ile 

możemy, żeby pomóc, żeby wesprzeć ale tu uważam, że panie radny, róbcie w środowisku 

waszego klubu czy waszej partii, żeby te osoby, które są powołane do tego, które odpowiadają 

merytorycznie, żeby się zajęły tym co potrzeba dla dobra wspólnego.  
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7. 

Przewodniczący Rady zamknął 38 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich. 


